
INQUIRY CONCERNING A JUDGE 
NO. 5 

NOVEMI£R 13,1975 

PAGE 1372 - 1539 



THE STATE lAW LIBRARY 

BEFORE THE 

STATE JUDICIAL QUALIFICATIONS CONHISS ION 

INQUIRY CONCERNING A JUDGE, NO, 5 

NOVEMBER 13, 1975 

CHATHAM & ASSCJr:;IATES 
COURT REPORTERS 

GUARANTY SANK PLAZA 
~I"''IDAUIO: I"!WAISTI. T£XAS 

~(\ 
)'7?~ 
c;i~"' 

v.1 



2 
BY MS. LEVATINO: 

3 

4 Q Yesterday, Mr. Mitchell asked you about your 

s absences from the Cash Store in 1971 until 1972 

6 due to illness? 

7 A Ye s , rna ' am • 

8 Q I would like to have you loot. at Examiner's Exhibit 

9 55, page 403, please. 

10 .Jould you look at a Cash Store slip dated 

11 July 24th, 1972? 

12 A Yes, rna 'am. 

13 Q Is that your handwriting? 

14 A Yes, it is • 

15 Q Would that indicate you were in the store working 

16 at least by July 24th, 1972? 

17 A Yes, ma •am. 

18 Q So you would have returned there after your 

19 illness? 

~ A Yes, ma'am. 

21 THE MASTER: Well, the lower one says 

22 July 5th, 1972, is that your handwriting? 

~ A Yes, sir. 

24 Q So it would be fair to say that in July you 

25 returned to work? 
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A Yes, ma •am. 

2 Q Now, I refer you to page 351 in the same exhibit 

3 to a slip dated 6-22-70. 

4 A Yes, ma •am. 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

Q Is that your handwriting? 

,~ Yes, ma •am. 

Q And now, to page 425 to a slip dated 3-6-74. 

A March 6th? 

Q March 6, 1974. 

A Yes, that is my handwriting. 

Q You have testified b~fore that you placed the names 

on those slips from the Duval County welfare 

form given to you? 

14 A Correct. 

15 Q Did you follow that same procedure all of the way 

16 tnrough? 

17 A Yes, I did. 

18 Q You testified yesterday you applied $300 from every 

19 cneck sent in by Judge Carrillo from the county 

20 in 1974, did you follow tllat same procedure from 

21 every check you nad submitted from July, 1972? 

22 A I did, 

23 Q Do you know Rosa Chapa? 

24 A Yes, ma •am. 

~ Q Does she buy groceries at your store? 
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A Yes. 

2 MR. MITCHELL: May I again ask counsel 

3 to address or frame that question within a 

4 time frame. 

5 THE MASTER: Yes, that is a fair 

6 request. 

7 Q Has Rosa Chapa bought groceries in your store since 

8 January, 1971? 

9 A As fal' as I remember, yes. 

10 Q How did Rosa Chapa pay for those groceries? 

11 A Well, with this chc~- her husband gets, pays cash 

12 for them. 

13 Q D~es she pay cash for them every time" 

H A To my knowledge. 

15 Q Does she have a charge account? 

16 A Yes. 

17 ..(. D-=> you know Tete Chapa 1 

~ A Ye£, ma'am. 

19 Since 1971, January, 1971, has Tete Chapa 

20 purchased groceries at your store? 

21 A Yes, they pay, yes, he buys and pays us. 

~ ~ To your knowledge, since 1971, has Rosa Chapa 

23 ever received groceries from yoar store that were 

24 paid for by a c~unty check? 

25 A No. 
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Q Since January, 1971, has Tete Chapa received 

2 groceries paid for by county check? 

3 A No, ma'am. 

4 Q In answer to a question yesterday, you testifl.ed th 

5 Cash Store busl.ness totaled not over $100 per month 

6 or three or four clal.mants for welfare, l.s that 

7 correct? 

a A Yes. 

9 Q We have amounts of seven hundred, sl.x hundred and 

10 so forth. Does thl.s mean of the sl.x hundred a 

11 month and other tte~~, that one hundred dollars 

12 went for real welfare? 

13 MR. MITCHELL: Objection, that l.s 

14 specula tl.on. 

15 THE MASTER: Objectl.on l.s overruled. 

16 MR. MITCHELL: Note our exceptton. 

17 THE WITNESS: Not more than one hundred 

18 was supplied on welfare. 

~ Q How many banks are there ln Benavides? 

20 A None. 

21 ~ Where would a person go to get a checK cashed? 

22 A Jell, Hebbronville is the closest. 

~ Q If a person wanted to cash a check l.n Benavl.des, 

24 where would they go? 

~ A Well, they usually come to stores where they know 
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them and cash checks, personal checks, you know, 

2 and just persons we know real well come, if they 

3 are going out of town, they come to us and say 

4 will you cash a check for five hundred or one 

5 hundred or three hundred and that is the way 

6 things are done. It is common. 

7 Q When people come into your store from January, 

8 1971, to 1974, during the time you were in that 

9 store 

w A Yes, ma'am. 

11 Q -- to cash checks, • '\at kind of designation or 

12 mark would be on the check to show it was for cash 

13 rather than payment for groceries? 

14 A I didn't put any mark, I put Cash Store and the 

15 a mount. 

1& Q Has Judge Carrillo ever cashed checks at your 

17 store 1 

~ A Yes, ma•am. 

~ Q HJw many times, to your knowledge, from 1971, 

20 January, 1971, through 1974, did Judge Carrillo 

21 come into your store and pay for his grocery store 

22 account by check? 

23 A Well, like I said, when there was a balance, he 

24 

25 

would sometimes take care of the balance and all 

the rest of the checks were cash. He wa.id 
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probably come two or three -- you know, at the 

2 month, but that was to cash checks, you know, 

3 that was cash. Once a month he would pay the 

4 balance of what he owed that month. 

5 0 I~ it your te~tfmony then thAt ~very month Judge 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Carrillo came {nand oafd you the balanc~ of his 

account with a check? 

A Well, up to ahout, say, about a year ago that I 

would or more. t~at I would ,ust put it credit 

and halRnc~. h~cause he didn't come. 

Q Okay. You havP in f~ont of you Examiner's 

Exhihi t 59. 

A y~,_. 

0 I'm ~orry. Examiner's Exhibit 56, a series of 

Q PRrdon me a~>a"n. I l~as ri~ht tl,~ fir~t t-Ime. the 

other check~. Judge Carrillo'"' checks, tl,at is 

,9, Would you look at that and tP11 tl,e Court 

how many of thPse c,ecks you can identify as 

hein2 issu~d or written in payment of Judpe 

A Here arP a f~w. I m~an --

Q No --yes, that'~ right, I am sorry. 

A W~ll, the top onP. that fs my husband's handwriting 
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that waR for ~a~h. 

2 MR. MITCHELL: WPll, now, Judge, we are 

3 J!ofnJ?: to ob1E'ct again, if i.f :1.!'1 h(>r huRband's 

4 handwritin2, Rhe doeRn't havP any personal 

5 knowled~e. She couldn't have any personal 

6 know1Pd2e. We move to Rtrike on the ~round!'! 

7 of speculation. 

8 THE MASTER: You ne~d tn show what 

9 her personal knowEdge 1~, MrR. Levat~no. 

10 Q Mrs. YzagujrrP. when a che~k would be ~ashed, 

11 'Pardon mP, "'hen a c 'I- k -- when a oE'rS on would 

12 come to your store to pay by check for his charge 

13 account, would you would vou be the one to 

14 enter the oayment of that account in the store? 

15 In other wordR, would you cross out the --

16 A Well, c;omet-fmes I would or somebody E>lse would, 

17 but it would end in centR. 

18 Q I am sorry, would you restate that, I didn't 

19 understand what you mean. 

~ A Well. tf a balancE' of his account would be paid, 

21 it would probably end ln cPntR hPcsu!le in a gro-

22 cPry !'!tore ft usually Pnds ln cents not in round 

23 numbers. 

U 0 Mrs. Yza~ufrrP, the ~ue11tton I am Rskin~ you, if 

25 someonP "'ere to come th and oay off this P:rocPry 
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account with a chPck. 

2 A Y~s. 

3 Q You havP t~stffiPd that you do bookkPepin~? 

4 A YPs. 

5 Q Would you havP to see that check or deal with it 

6 to --

7 A I have to see it. 

8 0 LPt me finish. 

9 A I am sorry. 

W 0 To wipe out. so to s~eak, or to fndfcatP that 

11 the account had bPPn ~aid for? 

12 A Yes. ma 1 am, I would have knowledJ!:t> of it, ReP in£ 

13 it, yes. 

14 Q If you were in the Rtore? 

15 A That's ri~ht. 

16 0 Would you nPCPR~~rilv be thP one to enrlorsP thP 

17 check for the Cash Store? 

18 A ~.J~ll, up to thP -- first, was mv fathPr-i.n-law 

19 up to 73, ft was my endorsemPnt, ves. 

20 Q u, to 73? 

21 A WPll, I mean 73, down to --up to date, that is 

22 what I mean. 

~ Q But even if you dfdn't endorsP the chPck, you 

24 

25 

qtfll would have to kePP the books ~traf~ht, is 

that ~orrect? 
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A YPA. 

2 MR. MITCHELL: I am ~oing to obje~t, 

3 Your Honor. ThP ~nnstant lPading of the 

4 witness, assuming ~ontrovPrterl facts. 

5 THE 1\fA~TF.R: Fell, it is quite leatHng, 

6 MS. LEVATINO: ~. I am sorry. 

7 0 Would you look at the check that ?OU have t~erP, 

8 T'flE MASTER: I am r.nt sure ~hat Rxhibit 

9 she is lookin~ at. 

10 MS. LEVATINO: It is RPspondent's 

11 F.xhi.bi.t 47. 

12 

(Discussion off the record,) 
13 

~ Q First of all, Mrs. Yza~uirre. ff you would look 

15 throueh those checks that you ~ndorsrd, 

16 A Okay. 

17 Q And tPll mP if any of those checks were i.n pay• 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

mPnt of Judge Carrillo's gro~ery bill. 

MR. MITCHELL: Of what, now, I rlidn't 

MS. LEVATINO: In payment of Judge 

Carrillo's grocPry account. 

MR. MITCHELL: We ohiect, it would be 

hearAay and nn p~rsonal knowledge, 

THE MASTER: Not thP onPs s~e enrlorSE'd. 

MRS. LEVATINO: I a~. ked any ch£>ck she 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

l1R1 

endorsed. 

MR. MITCHELL: I undPrstand, Your 

Honor, that wouldn't be p8yment of thP ultt-

mate fssue, the payment of ~roreries or the 

account. the endorsPment wouldn't be. 

THE MASTFR: WPll, I suppose you have 

to show a little more than ru<>rP endorsement. 

MS. LEVATINO: You,.· Honor, I bt? 1 I eve I 

1ust established any checks which were 

received tn payment of a ~rocery store account 

Mrs. Y~a~uirre would have to see and then I 

asked her tf any -- I'm tryfn~ to Identify 

specific checks which she endorsed and were 

those checks any ones which were used tn 

payment of the account. 

MR. MITCHELL: My ""jection i.s put to 

the fact that the legally operative fact 

would occur at the tfme of the oayment. She 

would have to see them, as I understand the 

testimony, she would pick them up and enter 

them in the books, but when you ask a ques-

tton .as to the personal knowledv.e of the 

witness at the time of the recefot. Judge. 

under those facts it would he hearsay and 

r.1e object. 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

1."HI2 

TH'E MAST~ R: UnlP.A~, of courAe, you 

}ffi. Mn'CHf:LL: Wrll, the chE>ck, of 

THF. MASTER: Not all c:>f t:hem. 

THE WITNP.SS: No. 

MR. MITCHELL: I estahlfsherl th03e 

THF WITNESS: I am ~eetnv this one on 

os~e ~11 of 12-71, and tn Au~ust the 6th of 

71 anrl all of tho~e. those arP Pndorsed bv 

r-m. MITCHELL: ShP teAt~ffed to t.,at 

VPAtrrday, that {s ri~ht. 

1"tf: WIT'!Iff:SS: All that was cac;h, that 

MS. LEVATINO: I believe, Mr. Mitrhell, 

to hPr was thP checks that shP. rndorsed, did 

Ahe rPr~fvp any of those in paymPnt nf Tudre 

Ca~r11lo's v.rocery account. 

MR. ~fiTCHF.LL: Nn•o~, therr wnult'! hp no 

oh1ectfon to that. 
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Q Would you an~wer t~e Question? 

2 A Well, no. it was cash given to him, that is my 

3 an"'wer. 

4 Q OkRy. To your knowled~e of the checks which are 

5 not endorsed by yoti, but Are endorsed by your --

6 Ahel Y~a~utrre. did you recall seefn~ or taking 

7 any of those checks and applyinR t~em or looking 

8 at rhem and hv virtue of thos• checks cancellin~ 

9 out Judge Carrillo's ~rocery account? 

10 MR. MITCHELL: Best evidence. specula-

11 tion, qupss, co· .. _,ecture and hearsay. 

12 THE MASTER: OverrulPd. 

13 MR. MITCHELL: Note our exception. 

14 A Not this one. they were not apolied to his account. 

15 MS, LEVATINO: I pass the witness. 

16 

17 

18 

19 RE-EXAMINATION 

20 

BY MR, MITCHELL: 
21 

22 Q Mrs. v~aguirre, as a matter of curiosity, I 

23 notice 1n t~at lxhthit you are examining on page 531 

24 you P.ndorsed i.t as Mrs. Lauro Yl'!ag,.frre. 

25 A Yf'B. 
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Q You testified on page 403, you testified 

2 THE MASTER: What Exl1ihit? 

3 r-m. MITCHELL: Of Exhibit 'l5. Your 

4 Honor. 

5 THE MASTER: You clfdn 't ~ay that. 

6 MR. MITCHELL: I am !N>rry, ,Jucle:e. 

7 Q That is the one that Counsel aske~ you about tn 

8 the very be~innin~. if you recall, on 403 In H-1-(2 ). 

9 A YeA. 

10 Q RemE"mher, she asked -,u about -- when Counsel 

11 a~ked you shout H-l-,,2) being dated July 24th, 

12 197'-? 

13 A Yes. sfr. 

14 Q And you stated that -- that is in your handwrit-

15 inp? 

16 A Yes , s f r. 

17 Q Nnw, thE"n I beli.E>ve you also testified that the 

18 one on page 351 of the same Exhibit H-1-(1). 

19 A On 151? 

20 Q Yes. 

21 A Yes. 

~ Q Was also in your handwriting? 

~ A That'~ rt~ht. 

~ Q Althou~h by looking at the Exhfbft~. they both 

25 
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A YP~. 

2 Q All right, nnw, of cour~P, your tP~timonv uncl~r 

3 

4 Yzaguirre in H-1-(2?) is the same handwriting 

5 ~ the AbPl Yzaputrre fs on page 351 in ~-1-(1). 

6 A 1~1 and what other oam~? 

7 Q On 401, Mr~. Yza~ulrre. 

B A Yes. 

9 Q ~ow, to be sure, ~nyon~ PXamining th~s. fn exAm-

10 fnin~ this r~rord. so wP und~rstand each nthPr, 

II I Am 2oin2 to 

12 MR, MITCJ.tELL: May I anoroarh tl->e wit-

13 

14 THE MAST~R: Y~s. 

~ Q In H-1-(?2), on ~a~e 403? 

16 A YPIL 

17 Q IR that your hand~•rit-lnr" 

18 A Yes. 

~ Q And your t~stimony is, and I ~m turning hArk to 

20 now 

21 

22 

23 

24 

25 

Tltl\ MA~TER: Now, thev arP all H-1-f??). 

HF. MITCHELL: The one that i " 

THF MASTER: You arP sp~akinv. of t:,P 

MR. M!TCHF.LL: Let me ask. Judee, T 

t,tnk it is annronrist~. TudRP M~vers. 
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0 Tn ltne with thP Court's obsPrvatfon!'t, o11re wP 

2 t8lkfn2 about the ~ales slip marked 21, Mr~. 

3 Y~A~ufrrP, and 24, are those in your handwrftin2? 

5 Q All ri~ht. On pave 401? 

6 A Yes. 

7 THE MASTFR: 2~? 

8 MR. MITCqF.LL: The lftt1P sales slip~. 

9 THE MASTER: On the slf.o itr.;elf? 

10 MR. MITf_lfF.LL: YPs, sir, on the slip 

II 

12 TltE MASTER: Yf's. si.r. 

13 MR. MITCHELL: Back in the lower left-

14 hand corner. 

15 THE "fASTER: I'm just workfnv on t,e 

16 record. Mr. Mitchf'lL. 

17 MR. MITCHELL: Yes, 1: aoorecf.AtP it. 

18 I undPrstand that. Your Honor. 

19 T'tF. MASTER: Y<>s. 

20 Q Now, turn hack with mf' to oa~e 151 and yon are 

21 tf'llfn~ thP now, we are lookinv. at the sales 

22 slio at thf' bottom datf'd Junf' the 22nrl, 1970. are 

23 we not? 

24 ~ Ye~. 

25 MR. MITCHELL: And that sales ~lin, 
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2 Q T~ ft not, Mrs. Y7a~utrre. on thP salPs sli~ 

3 

4 A Yes. 

5 Q Anrl vou'rP tPlltn~ us in the rPcord that that 

6 Abel Yza~uirrP is also in your handwritin~? 

7 A YPS. 

8 Q All r~~ht, then I'm ~oin~ to ask you a curious 

9 ou.,stfon of ~hy, when you ~tarted endor~tn~ 

10 now, I'm ~oin~ to movP to another Exhib!t. 

11 Now, I'm 1ook1nk at ps•P 547 of Exhibit 47, 

12 MrR. Y~a~uirre. 

13 THE MASTER~ R-47. 

14 MR. MITCHELL: R-47, thank you, Jud~t> 

15 Mt>yt>rs. 

16 A R-1.7? 

17 Q ThAt'~ r1~ht, and looktn~ at ~82E' 547 --no, I've 

18 ~nt the wrnnp pa~P, ~a2e 551. There, you have 

19 testified that that Is, indeed, your sl2nature? 

20 A 'Both are. 

21 Q On those checks? 

~ A Ao~earin~ nn 553 of R-47? 

23 Q Th11t's ri.~ht. 

24 

25 
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Q Now, -- and they are dated July, 1973? 

2 A Yes. 

3 Q Correct? 

4 A Yes. 

5 Q Why would you adopt the method of writing Abel 

6 Yzaguirre across those and yet when you endorsed 

7 the check you would use your own name, is there 

8 some ra~~on? 

9 A Yes. 

10 It Why? 

11 P Because I had a st~- ~.ture card at the bank. That 

12 is the only reason I had. 

13 Q Where you signed or endorsed those checks Cash 

14 Store? 

15 A Yes, because I had a signature card in the bank. 

16 Q But you dtdn •t prtor to July 1 1973? 

17 A No, sir. 

u Q So that you could not control the account as far 

19 as wlthdrawtng money from it at all? 

20 A NJ, sir. 

21 Q Now, let me ask you thts. Durtng the t1me you 

22 were there, and I believe we have gone over that, 

23 but during the time you were there, the store 

24 operated at a profit, did it not? 

25 A Yes, it did. 
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Q And the store made a profit on these welfare 

2 sales, did it not, as far as you know? 

3 A As far as I know. 

4 r;; And you didn •t give any of the profit to anybody 

5 else, you all kept that money, didn•t you? 

6 A Sure. 

1 MS. LEVATINO: I objeci· to anything 

8 concerning her father-ln-law, it wald be 

9 hearsay. 

10 THE MASTER: The question was what? 

11 MR. MITC~ ~L: I think the question 

12 goes to whether or not the profit was shared 

13 by anyone else. I asked if she or her 

14 husband or father-in-law ever shared any 

15 profit with anybody else. 

18 THE WITNESS: I said no, to my knowledge 

17 THE MASTER: Objec tl. on is overruled. 

18 .Q (By Mr. Mitchell:) Now, Mrs. Yzaguirre, at the 

19 time these sales were made, was there any question 

in your mind, and I am talking about the welfare 

21 sales, that there wm anything incorrect or illegal 

22 about the welfare sales? 

U A Not that I know of. 

~ Q If there were, you would not have taken any profit 

25 from the sales? 
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A Of course not. 

2 Q And you don•t know eventoday that there was 

3 improper or incorrect about those sales? 

4 A I don't understand. 

5 Q To this day, you don't know anything improper 

6 about the sales made to this date on the welfare 

7 sales? 

8 A Now I know. 

9 ~ What is that? 

W A That we were not supposed to do this. 

II Q When did you find Olh? 

12 A When I went to Austin. 

13 Q Did you make an effort to return the moneys --

14 first of all, if the sales were incorrect, and 

15 you say you found out about that in Austin 

16 well, who told you it was not correct? 

D A I was asked over there if the county judge or 

18 the county attorney questioned me and I said no. 

19 Q So that. was evidence to you the sales were 

20 incorrect? 

21 A Yes. 

~ Q The county judge, up until last year, was Archer 

23 Parr? 

24 A Yes. 

~ Q And there were four commissioners Ln Duval 
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County? 

2 A Yes. 

3 Q And you had to know at least one of those four? 

4 A. Yes. 

5 r;:: And you are not telU.ng this court that is the 

6 only county welfare orders that were obeyed? 

7 A No. 

8 Q Now, let me ask you this. After you round out 

9 there might have been something wrong, did you 

10 make an effort to return the money received from 

11 these sales you sai...: -~ere illegal? Have you made 

12 any efforts to return any profit from those sales? 

13 A Why should I return it? That food was not paid 

by the county, we paid for it. 

15 Q But you made a profit? 

16 A So what? 

17 Q Well, you did make a profit, you don •t operate 

18 a charitable store? 

19 P. I hope not. 

~ Q You didn't intend that you lose money? 

~1 A That is right. 

~ Q Has any agreement been made with you, that you 

23 know of, about returning money for the profit on 

24 these sales? 

25 A No. 
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Q Let me ask you this. You have speculated or 

2 answered that a lot Of these checks Judge Carrillo 

3 presented in your store were for cash? 

4 A Correct. J 
) 

5 Q Although looking at them, you can 1 t tell whether 

6 it waa cash or payment for food? 

7 A Well, I could. 

e Q Well, there is nothing on thf checks to indicate 

9 that? 

10 t That is right. Like I explained, it was Cl>mmon. 

11 Q And, of course, you "~id 

12 A I said again that now my policies have changed. 

13 Q Your testimony was that the only bank was in 

14 San Diego or the closest bank? 

u A Well, I said San Diego or Allee or Hebbronville. 

16 Q Judge Carrillo, for the time from 1974 or '73 or 

17 '73 was Judge of the 229th Judicial District 

18 Court and I believe he was elected in 1969 originally? 

~ A I don•t know. 

~ Q Well, the record reflects that. He was in San 

21 Diego at least one week out of the month? 

~ A I don't know. 

D Q If he wanted to cash checks, would it have been 

24 simple for him to do that in San Diego? 

e A The thing was that the bank~ close at 3 o'clock and 
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when he was over there, it was 5 or 6 and the 

2 banks were closed. 

3 Q So, your answer would be it would appear those 

4 checks were cashed after banking hours? 

5 A Yes, and the banks were closed. 

6 Q Tete and Rosa Chapa have lived there how long? 

7 A I don't know, I do-n•t keep up with people. 

8 Q How long was l.t when they left that community, how 

9 long ago? 

10 A I don't know. The Judge would probably kn::>w, but 

II I don ' t know • 

12 Q And, I believe your testl.mony was on dl.rect 

13 examl.nation they had never bought grocerl.es wl.th 

14 welfare? 

IS A To my knowledge, that l.s what I said. 

16 Q Tete, of course, is Rudolfo Chapa? 

17 A Yes. 

~ Q And Tete is a nickname? 

19 A Yes. 

~ Q And there are several T. Chapa's in the area that 

21 you know about? 

~ A Yes, I know one that dl.ed. 

~ Q Tomas Chapa, is that the one? 

24 A Yes. 

25 Q Tnere are several T. ;hapa 1s, aren •t there, in that 
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area? 

2 A Probably, I don •t know. I knew one, but probably 

3 there was some more. 

4 Q There was no agreement at that time or at any time 

5 between you and Judge Carrillo to split the profit 

6 on these welfare sales? 

7 A NJ, sir. 

8 Q And nothing you have testifi~d to occurred after 

9 January 1st, 1975, is that correct, or during the 

10 year '75? 

11 A That is that I can ~ 1.1. Like I said, the bank 

12 stopped payment in March or April of 1975, so that 

13 was when it ended. 

~ Q Well, I will ask you to look with me at 47 and 55. 

15 THE MASTER: Mr. Mitchell 

16 MR. MI~HELL: Yes? 

17 THE MASTER: Say for the record R-47 and 

18 E-55. 

~ Q Yes, that is E~55 or R-47. 

20 I believe I have gone over this before, but 

21 well, none of those are dated after December, 1974, 

22 is that correct? 

23 A E-55 -- what? 

24 Q At page 351. 

25 A Yes. 
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Q Well, at any rate, none of the documentation, 

2 none of the sales occurred after January 1st, 1975? 

3 A No. 

4 Q One other matter of curiosity 

5 MR. MITCHELL: May I have that marked? 

6 
(The above-mentioned document was 

7 
marked Respondent's Exhib1t 48 for 

8 
ide n t if i cation • ) 

9 

10 Q I hand yo~ a ro~gh sketch, R-48, which shows your 

11 home, the trailer hv_,e R~ben Chapa has, is that 

12 correct? 

13 A No. 

Q And his service station on the corner? 

15 A You are missing something. 

16 Q What ls that? 

17 A My daughter's trailer. 

18 Q That ls between your house and Chapa•s? 

19 A Yes. 

20 Q And we have the old service station over here! 

21 A Yes. 

22 Q And the Cash Store is next to the ~vice station 

on the maln street? 

24 A Yes. 

~ Q How can yo~ see anybody coming to the store, in the 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 7840t 
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front of the store from your h~use? i 

2 A I sat at my house yesterday. I sat yesterday and 

3 looked from my window to see Lf I could. 

Q To see if you could really do ~? 

s A You better believe it, I did. 

6 Q I knew it. 

7 A Yes, I was drinking coffee and I ~ould see people 

8 coming in. 

9 MR. MITCHELL: We offer this for 

10 whatever probative value it is. 

11 THE MAsrr::::··: It is admitted, but I don ·t 

12 think for much. 

13 

(Respondent's Exhibit 48 admitted into 
14 

evidence.) 
IS 

~ Q At any rate, after you had testified yesterday 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

2S 

quite at length on direct examination as to matters 

you had personal knowledge or, and after it was 

pointed out in the record that you were not there 

from August, 1970, through June or July, 1972, 

and after you testified as to certain tapes in the 

record that you had personal knowledge of them and 

you made the statement to this court you could see 

them from your house and you had to find out whethe 

you could, so you could back up what you were 
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saying? 

2 A I found some thing that I could back up this, too, 

3 on the date. 

4 Q You knew it was correct, so you went to determine 

5 tha t7 

6 A Yes, I knew it was correct and I had to look for 

7 facts, too. 

8 MR. MITCHELL: I t.Rve no further 

9 questions of this witness. 

10 

II 

12 

13 

BY MS. LEVATINO: 
14 

15 Q Mrs. Yzaguirre, I have one further question. 

16 To your knowledge, the checks which you received 

17 from the county in payment of weltare groceries, 

18 were these checks ever received for groceries 

19 for which your store did not actually give them 

20 to somebody or sell them to someone? 

21 A Like I said, we gave them to the 305 recipients. 

22 The rest applied to those accounts. 

23 Q So, the eight hundred dollars that you received in 

24 l;hese checks, did you sell seven i<undraJ or eight 

25 hundred dollars worth of groceries each month? 

----~---------------------------------------------------------------------~ 
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A Yes, ma •am. 

2 

3 

4 

5 go? 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MS. LEVATINO: No further ques tiona. 

MR. MITCHELL: No fui:ther questions. 

THE MASTER: Is Mrs. Yzaguirre free 

MR. MITCHELL: Yes, she 

THE MASTER: You are fr~e 
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119 

l'!R, ~HTC:IlF.LL: Hho is your nt>xt wit-

2 

3 M~. LFVATINO: Rudolfo Chapa. 

4 

5 

6 

7 RUDOLFO CHAPA, 

8 havfn~ ht>Pn first dul1 sworn, te~tified upon his 

9 oath as follow~: 

10 

11 

12 
1\Y MS, LFVATINO: 

13 

14 Q ;olhat i." your namt>? 

IS ,II, ·~uilol fo Chapl'l. 

16 Q no YOU havP l't nicknamE'. 

17 <\ YP~. ma'am. 

18 Q What i. ~ i.t? 

20 0 Pardon mP? 

21 A TetP Chana, T-E-T-E, 

~ Q Do vour friends and family in Benavides ~enPra11y 

23 call you TE>tP or Rudolfo? 

24 A TPte. 

~ Q Ml'lv I call you TPt~? 
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A Okay. 

2 Q WhPr~ do you live, T~te? 

3 

4 0 How lon• have you livPd tn B~nAvides? 

s A Thtrty-~ix ypars. 

6 0 Have you lfved th~rP continuallv? 

7 A No, I liv£'cl in CotullEl for three ··ears. 

8 Q Whpn dtcl you move to Cotulla? 

9 A In 1970. 

10 0 Do you recall in ~hat month in 1970? 

11 A In Fehruary. 

12 Q In F'ebruarv of 1970? 

13 A YPs, ma'am. 

14 0 When did you r~turn to Benavides? 

IS A On DPcPmber tl,P. 27th, 197~. 

~ 0 And havP you lived in Benavi~PR contfnuallv since 

17 

18 A Yes, ma'11m. 

~ Q Are you employed? 

20 A Yes, rna' am. 

~ Q WherP rlo you work? 

22 A For the Duval Co\lnty RPClamation and C.onsP.rvatlon. 

23 Q How lon~ havE' you worked for that d1strict'? 

24 A Almost two years, about eighte~n or ninPteen 

25 months. 
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Q What i.s your salary? 

A FivP hundrPd dollars a month. 

Q WherP do you buy ~rocerf.es for your own oersonal 

u!lle? 

A WPll, Iu;ually buy my ,:~:rocf'ries in Alice and 

Q Where do you buy them in Benavid~s? 

A In the Cash Store. 

Q How do you pay for those ~roceries? 

A I oay by the month. 

Q Have you ever re~eived ~rocPries for your pPr-

Ronal use from t~e CaAh Store whic~ were paid 

for by the county? 

A Yes, ma'am. 

Q When was this? 

A In 1967. 

Q How many times di~ you rP~f'fve those ~rocPries? 

A About three or four times. 

Q How many times sinrP 1967 to the present have 

you rPcf'fved ~roceries from thf' Cash Store for 

your personal use paid for --

A None. 

Q Excuse mP, TetP, let 'lie fi.nf.sh the quEBti.on before 

you answer. 

A A11 rt~ht, I'm sorry. 
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HR. MtTC:HELI.: Parilon, Mrs. LPvatino, 

2 t wantPd to ohirct only on your -- the 

3 

4 madP to all of the tPstimony po1ng bPynnd 

5 the scopP of thP amendPd formal noti~P of 

6 heartn~ and on the ~rounds oreviously a~si~ned 

7 JudRP. orior to the prPsent ~Prm, prior to 

8 the formal notice of her,rin~ and the others 

9 

10 i~IE 1--!ASTF.R: All ril!ht, sir. 

II Ml:. MITCHEL~: I am sorry to intE'r-rupt 

12 ycu. 

13 Q Let mP reppat that question for you: How many 

14 tfmPs ~~nee 1967 have you recP{VPd groc•ries from 

15 thP Cash StorE' for your persorel uee that wer• paid 

16 for hy the county? 

17 A Only in 196 7. 

~ Q I would likP vou tn pick up Examiner's Exhih{t ~5. 

19 E-~~. sitti~R in front of you, and turn to oa~e 418 

20 plP8SE', 

22 Q VPS, 

23 A A 11 right. 

~ 0 TherP is a claim form on that oav• datPd 11-11-74, 

25 on it appears thE' namP. T. Chapa with a forty dollar 
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Do you ~ef' t~st? 

2 

3 MR, MTTC'tELL: Your Honor. we 1 rf' p;oin~ 

4 to ohiPrt to sny Pvtrle~Cf' to ~~ow that the 

5 T. Chso~ appParin~ on t~at Exhibit is 

6 Rudolfo rhapa, the witnPs~. based on the 

7 far~ t~at that Exhibit -- baJed on thP 

8 rPrital in that Rxhibtt as bf'ln~ hf'arsay, 

9 that is specifically, Jud~P, taktnP.: thP 

10 T. rf'r~tal or thf' statPmPnt on H-1-(38) 

II ~~sh ~torP Lauro Y?aguirrP and the name of 

12 T, Chapa, forty dollars. as being the truth 

13 of thP mattf'r as AS~f'rtPd therein, and as 

14 

15 

16 ·~R. MITC~fEI.L: Any attempt to show 

17 T~F MASTER: ThP hParsay ohjf'ction is 

18 ovPrrulPd, hut Mrs. Levatino, of coursP, 

19 there ts an obv{ous 'fcfpnti fi cation problem. 

20 MS. LEVATINO: I intend to lead into 

21 th~t. 

22 TqE ~STER: All right. 

~ Q (By ~s. Lf'vatino:) Tete, do you know any other 

24 T. Chapa~ in BenavidPs? 

~ A No, ma'am. 
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1 

Q Do vnu know any TetP Chapa or T. Chapas that used 

to live in Benavides? 

A Well, not by T, hut Tomas Chapa and my brother 

has ~ot a nickname Tutu Chapa. 

Q lfuE'rE' f s Tomas Chaoa now? 

A HE' has been dE"ad for many yE"ars, for ten or 

twE'lve or more vrars than that. T don't know. 

Q Where is Tutu Chapa now? 

A He lives in Corpus. 

Q How long has he lived in Corpus? 

A A~out ten years or e~~ht years. 

0 To your knowEdge is there any other -- are there 

any other people in Duval County or Benavides 

that would have a name beginning with a T and 

the last name being Chapa? 

A Not to my knowledge, that I know. 

Q Okay. 

MR. MITC~ELL: And if that Is offered 

to prove the ultimate issue ~at there is, 

in fact, not one, we would still object 

from the grounds it would be hearsay, Judge, 

not, of course, insofar as it is to prove 

his personal knowledge. 

THE MASTER: Ob1ection ovenuled. 

Q TPte, tn 1974, did you receive any groceries from 
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thP Ca~h Storr for your prrsona1 us~ which werr 

2 pai~ for by county fun~s or funds other than your 

3 own? 

4 A. No, ma'am. 

5 Q In 1971, d~~ you rrcetvr any groceries paid for --

6 from the Cash Store paid for by funds other than 

7 your own? 

8 A No, ma'am. 

9 Q H11vr yru, s i.nce 196 7. have you Pver pf.cked up gro-

10 cPrie~ at the Cash Store for persons other than 

11 your~e1f or for your ~wn family usP? 

12 A Yrs, ma'am. 

13 Q Who did you pfck thPm up for? 

14 A Wrll, I used to pick up some food for 0. P. 

15 Carrillo, somr groceries. I used to work with 

16 him. I used to go o the ranch with htm and 

17 used to go pick up some groceries for hfm. 

~ Q Can you tell me in what years that occurred? 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A Wrll, I used to work for him. I have been work-

fng -- startrd working for hfm since, I would 

say, about 1960, and then I started working for 

the county and I qu(t thr county and then I went 

to Cotulla and whenrver I went over to Benavides 

I used to go with him to the ranch and pick up 

some groceriPs with him. 
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Q Thr timr p~riod which you ar~ in Cotulla would be 

2 in 19 --

3 A From 1970 to 1971. 

Q To 1973? 

5 A Y~s. 

6 Q Did you uay for th~ groceries you picked up for 

7 .Jucl~e CEtrri.llo? 

8 A No, ma'am. 

9 Q Where did you take the groceries once you picked 

10 

II A We used to 20 to 0. ~.'s ranch. Well, he has 

12 ~ot ~everal ranches, we used to go to dif~ent 

13 ranches. 

14 0 Did you ever take any of the groceries home for 

15 your own fami.ly? 

16 A No. rna' Rm. 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. MITCHELL: Now, we're talkin~ about 

urior to -- in 1967. 

Your Honor, I didn't I'm sorry, 

Judge, I didn't mean that as a comment, I 

would like to object from the ~rounds that 

the time 

THE MASTER: I'm not sure I know the 

tlme refert>nce. 

MS. LEVATINO: I bel~e. Your Honor, 
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h~ has tPStified he would pfck un these fnr 

the ~ertod from 1970 to 1973. 

THE MASTER: Is that the time period 

you are speakinR of, Mr. Chapa? 

THE WITNESS: Y~s. sir. 

MR. ~ITCqELL: And he lived tn Cotulla? 

MS. LEVATINO: When h~ would come 

back on weekends. 

MR. MITCHELL: Oh, okay. 

Q Just to clear up the record, dfd you ~ick up gro-

cert 1 es for Judge Carrillo prior to 1970? 

A Well, maybr I dtd, becauRe I used to come real 

often, every two or three weekends and I used to 

~o look for 0. P. and I used to go with Km to 

the ranch. 

Q At any tfme from 1960 through 1971, to the present, 

dtd you ever take any of the groceries which you 

picked up at the Cash Store for Judge Carrillo to 

your homP? 

A No, mR 1 am. 

Q For your use? 

A No, ma'am. 

0 Has Jud~e Carrillo himself Pver ~iven you, actually 

handed you ~rocPrles for your own use? 

A No. 
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25 

Q Has Rny othPr ~Prson actually ~iven you or handPd 

you I!' rocPri PS for your own use, ~ayin~ that 

Jud~e Carrillo wanted you to have these? 

A- No, ma'am. 

MS. LEVATINO: Pass the witness. 

BY MR, MITCHELL: 

Q Mr. Cha~a. I believe I have 'Previously examined 

you in Austin, have I not? 

A Yes, sir. 

Q And I believP your testimony there, as it is 

here, is that you have been for a long 'Period of 

time a frfpnd of Judge Carrillo's, you and your 

fami~? 

A Yes, sir. 

Q He has on many occasions hel~ed you, you and 

your family, and you have, I believe, on many 

occasbns hel'Pt>d and assisted him. 

A Yes, sir, he hel'Pt>d me once in 1967. 

Q And I believP that was an occasio~ when you and 

your wife had your youngster and he hel'Ped you 
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at that time? 

2 A The county paid fnr it. 

3 Q Yes, sir, and I believe you worked for him, did 

4 you not, prior to the time that you moved to 

5 Cotulla? 

6 A I wasn't working with hfm then, I was workin~ for 

7 the ce>unty. 

8 Q Well, in working wfth him or --

9 A With Ramiro, I was working for the c~mmlssioner. 

10 Q Well, at the time you would go by and pick up 

11 groceries for his pex~onal account and take them 

12 to the ranch, was that just a social event? 

13 A Just to ~et around with him and pick up groceries 

14 and go with him to the ranch. There was nothing 

15 else to do. 

16 Q And there was nothfn~ wrong with plckin~ up gro-

17 ceries that you mew of at the Ca~h Store and takin~ 

18 them to the ranch, was there? 

19 A Well, he was with me. We used to pick up the 

20 groceries and ~o ~et some beer, and we met and 

21 we would ~o barbeaue at the ranch. 

~ Q And those ~roceries were charged on the spot or 

23 paid on the SQot to his personal acr.ount or paid 

24 by him? 

~ A We used to sign a slip or ticket and QUt 0. P. 
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Carrillo by Tete and that was it. 

Q And as far as you knew, he paid for those? 

A I don't know. 

Q. WPll, I say as far as yru know. 

A Well, I didn't know whenever he went to pick up 

the tickets and pay for them or not. 

Q All ri~ht, you are, I believe, the brother of 

Ruben Chapa? 

A Yes, sir. 

Q And I bPliPve you also went to work for the 

water district about the same time that Ruben 

went to work for it. am I correct? 

A 

Q 

Yes, sir. 

.a nd, in fact, I believe Oscar SRnche~ also went 

to work about t'lote same time? 

A Yf's, sir. 

Q And I believe Oscarh!s been previously a witness 

here, anct a wi.ttll!ls up in Austin and your brother 

has been a wltnPss here and in Austin and you 

have been a witness here and up in Austin, am 

I correct? 

A Ye, sir. 

Q And Oscar SanchPZ, I believe, is related to you 

by bein~, I believf', married to yonr sister? 

A Yes, sir. 
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Q Now, who did you se~ to ~et -- incidentally, how 

is Vicente Cha~a related to you? 

A He is my brother • 

Q And he also, I believ~. went to work about the 

same time, fsn't that correct? 

A Yes, str. 

Q And I believe your brother, Ruben Chapa, ran for 

the school board as a Parr c1ndidate and won that 

race, did he not? 

A Y~s, sir. 

Q And that vas !ometime last year, am I correct? 

A Yes, ~i.r. 

Q And that actually you, your brother, your brothers, 

your brother-in-law and Francisco Ruiz are of a 

like ~olitical ~ersuaston there in the county, 

are you not? 

A Not ~olitical. w~ just work for the county 

cc:nservation and rE>clamatton. 

Q You 1!111 went to work within about a per-Iod of 

thirty or sixty days, dtdn 1 t you? 

A I don't remember. 

Q Did you contact Archer Parr for your job? 

A No, sir. 

Q How dld you ~et your .1ob? 

A I went to thE' board and asked for the job. I 
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was working with my brother tn the fillln~ station. 

2 Q And that was the board, I believe, that Archer 

3 Parr --

4 A I don't know who put that board. 

5 Q Well, was D. C. Chapa on thr board? 

6 A No. sir, I ~on't know who was on the board. 

7 Q Well, the board had been actually put on the 

8 members of the board that yot1 applied to were 

9 the Parr prople that had been put on there by 

10 Archer Parr aftf'r D. c. Chapa and that ~roup had 

11 been removed, isn't -~at correct? 

12 A Well, I don't know who put the board. 

13 Q All rbht. 

14 A A 11 I wanted, I just wanted a job and I went and 

IS talked to the b~ to ~ive me a job. 

16 0 All ri~ht, 

17 A And they hirf'd me as a bulldozer operator. 

18 Q Was Gabe Ramon on the board at the time you went 

19 to them? 

20 A I don't remember, sir. 

fl Q All ri~ht. 

~ A And I used to work with 0. P., too, and everythfn~. 

23 Q Yes, the truth of the mat!Pr is up until the first 

24 

25 

part of last year, o. P. and -- or the Cerrillos 

and the Parr faction were one and the same? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



2 

3 

4. 

s 

6 

1 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

25 

l4U 

A L~t mP ask you a question. 

Q And thPy s~lit at that tim~. i~n't that correct? 

A Why are you askin~ me if I work with the Parrs 

or Gabe Ramon, whatevf'r it is, I am doi.n~ my job 

and I am ~ettin~ paid for it, ri~ht? 

Q What do you do for five hundred dollars? 

A I do everythfn~. I am a mechanic, I work on 

the shovel, backhoe, tractors bulldozers, any-

thing. 

Q What were you making ~rior to the time you went 

to work for the water district, Mr. Chapa? 

A What was I doin~? 

Q What were you ~etting paid? 

A At my broth~rs, a hundred and fifty. 

Q And where were you workin~? 

A In the fi.llin~ station, I just told you a while 

Q And that is the Texaco station? 

A Texaco. 

Q All right. 

A And I'll tell you ·- let me tell you somethin~. 

I left Benavfdes now where I was working with 

his brother and he was workln~ me overtime and 

in Duval County cuttin~ ~rain a~d everythin~ and 

I wasn't even ~ettln~ p~id for it. That is how 
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7 

8 
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II 

12 

13 

14 

15 

16 

17 
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24 

25 

come I left Benavides to go to Cotulla. 

I left there and when I left, they took my 

check away, they didn't ~ive me a penny for it. 

Q And-that, of course, has made you-- has upset 

you? 

A Of course, I left for Cotulla with my wife and 

kids and nothin~ to eat. 

Q And you are blamin~ Mr. Carr:lllo for that? 

A Ramiro. 

Q His brother? 

A Would you like to work without ~etting paid from 

ei~ht o'clock fn the morning until three or four 

o'clock at ni~ht wtthout gettin~ paid, just a 

county salary? 

Q And as I say, that has upset you and --

A Of course, I don't have nothin~ a~ainst him. 

Q I can tell that, of course, from your testimony. 

A You said if I am angry at him and everything and 

we have a party a~ainst the Cerrillos. I have 

never said anythtn~ and I shook hands with him 

anywhere and I wave at him anywhere I see him, 

you can ask him, his brothers and everything. I 

ain't ~ot nothin~ against him, 

Q You wouldn't vote for him, thou~h? 

A Of coursenot, they didn't 7"te for my brother when 
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hP run for th~ school. 

Q AR a matter of fact 

A Well, all ri~ht. 

Q Your brother won t~at elPction, didn't he? 

A Yes, sir, 

Q And since that time there has been a ~onsiderabl~ 

amount of discord b~tween you -- your family and 

the Carrillo family? 

A No, str, never, thev just -- t~ey ju&t moved us 

out all of a sudden. We didn't have nothin~ to 

do with them. He hao credit in our station and 

he didn't stop any more. His nephews and every-

body, his brother Ramiro. 

Q You answered a question under oath that Counsel 

asked you About, about T. Chapa i_n Exhibit 54 on 

pa~e 438. Would you turn to that pl~ase, sir. 

that is pa~e 418. 

A Yes, sir. 

Q Of the ExhU•lt there, Mr. Chapa. and it ls the 

lower ri~hthand corner it says T. Chapa? 

A Yes, si.r. 

Q The sales slipls numbered 17? 

A Yes, si.r. 

Q Is that correct? 

A Yes, sir. 
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MR. MITCHELL: I wtll watt just a 

minutP unt11 he l(ST<'S, Your Honor. 

(Discussion off thP- rPcord.) 

\ 
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1.t D:> y:>u have that in front of you? 

2 i~ Yes, sir. 

3 Q And that slip is signed 11-11-7 1 ~, is it not? 

4 A Yes, sir. 

s Q By the Cash Store, Lauro Yzaguirre? 

6 A Yes, sir. 

7 Q You don't recognize the signature do you? 

8 A No, sir. 

9 Q Lauro is a man, is it not? 

10 1\ Yes, sir. 

11 '-1. That is the husbanr' f Mrs. Lauro Yzaguirre that 

12 has been in the hall and preceded you on the 

13 witness stand? 

14 J, Yes, sir. 

~ Q And you don't know whether T. Chapa, your brother, 

16 was before Lauro Yzaguirre on 11-11-74, do you? 

17 A Not that I know of. 

18 ~ If you will, turn to page 360 for me. 

19 A Yes, there is my name there. 

~ ~ Now, I noticed on 36J of this same exhibit that 

21 back in the right-hand corner, Cash Store, a tlcke 

22 signed by Abel, am I correct, 11-6-70? 

23 A Yes. 

~ ~ There is a difference in the way that T. Chapa 

25 appears there and where it sa.v:· •rete Chapa? 
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A It ls my name. 

2 Q Well, it is really not your name? 

3 A It l. s my n 1 c k na rne • Nobody knows lt in Benavides, 

everybody cnlls me Tete. 

5 Q That is your nickname and Rudolfo is your real 

6 name? 

7 ·A Yes. 

8 ~ There is a difference be tlf8·Jn the Tete Chapa and 

9 the T. Chapa that appears on 436? 

10 A There is a difference, yes. 

11 Q Have you ever bough .. :iny groceries on your own 

12 in the Ca~h Store? 

13 A Yes. 

u Q Specifically, in 1974 have you bought groceries on 

15 your own? 

16 A Let's see, '74, I must have-- I think: I did. 

17 ·~ To the best of your recollection, in 1973? 

U A I don't remember. 

19 Q H011 about '70, '71, •72 or •73? 

~ A NJ, sir, I was llving in Cotulla then. 

21 Q You testified earlier that from 1970 to '73 that yo~; 

22 bought groceries on the account of Judge Carrillo? 

~ A Well, if you will let me get through, I didn't 

24 

25 

buy any groceries for my own use. I bought them 

for Mr. Carrillo. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



111,a 

~ You testified under oath that you bought 

2 groceries from 1970 to 1973 f~r Judge Carrillo, 

3 even though you lived in Crysta~ City? 

4 A No, not there, in Cotulla, 

5 Q How far is Cotulla from Benavides? 

6 A 92 miles, 

7 ~ would these be occasions when you came to 

8 Benavides to work on the ran~h for Judge Carrillo? 

9 1\ Never. I came to visit my parents. They lived 

10 there. 

11 ~ Your testimony is ~: t you came from Cotulla to 

12 Benavides and on those occasilns you bought 

13 groceries for the Judge? 

14 A I used to see my parents and I would go there to 

15 visit them and riding around town I would see O.P. 

16 and he said, what are you doing, do yo~,;. want to 

17 go to the ranch with us, and let•s get some beer 

18 and go barbecue, and I said I am ready, 

19 Q When you lived at Cotulla in 1970 to 1973, that 

20 would be on the weekends when you would visit 

21 Benavides? 

22 A Yes. 

~ Q Would you have accompanied Judge Carrillo on any 

24 other days other than on the weekends? 

25 A No. 
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~ And I suppose the Cash Store is closed on Sunday 1 

2 A It has been closed a year or so or less than a 

3 year. 

4 Q Does it close on Sunday or Saturday or is it open 

5 all the time? 

6 A It llsed to be open on Saturday and Sunday, 

7 Q. How rrequently would you come ba 11: from 1970 to 

8 1973 and buy groceries on tb~ weekend on the 

9 Judge •s personal acco,mt? 

10 A I don't remember. 

11 Q. Once a month? 

12 A I don't remember. I remember I used to ~o with 

13 him to the ranch. These tickets here, 1 didn't 

14 get these groceries, either. 

15 Q When you moved back to Benavides in 1973, did you 

16 have your job there with the water district or did 

17 you get that later on? 

18 A I told you I was working with my brother at the 

19 Texaco. 

W ~ Could you tell us whether or not you got your job 

21 in liprll, 1974, with the water distrl.ct'i 

~ A About April. 

~ Q So you worked with your brother about a year? 

U A Not a year. 

~ Q Well, tell us how much? 
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A I worked for him for three months. I told you I 

2 went back in '73 and worked to April, 1974. 

3 Q All right. Now, Francisco Rulz works the same 

4 place, doesn't he? 

5 A Yea. 

6 Q Did you go to work about the same time as he did? 

7 A I don •t remember. It must have been about a week 

8 or two difference. 

9 Q All rigt. Do you know Rudolfo Couling? 

10 A Yes, sir. 

11 ~ Was he working in ~~ ' connection with the water 

12 district or school board at the same tl~e? 

13 A I don•t remember, I think it was the school board. 

14 Q Did you talk to him about this job at all? 

15 A No, sir, I don•t have to ask anybody for a job. 

16 If I need a job, I ask for a job. I don't have to 

17 tell you or anybody else I want to look for a job. 

18 cq, Do you think you would ever have gotten a job if 

19 you had been pro-Carrillo at that time? 

~ A I went to look for a job to operate a bulldozer, 

21 

22 

23 

24 

25 

so that is where they put me, and I used to cl~an 

it every day. ·rhat is where I went to look for 

that job. Ramiro, his brother, ran us away from 

there and he said that ts my job, so we came bt~ck 

and we went to the s~ as a mechanic and fixed 
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flats and worked with the crewmen. We went to the 

2 sewer plant and I made pits there" 

3 ~ You don't know from your own knowledge, for at lemt 

4 a period in 1973, whether there was a T. Chapa in 

5 that area, do you? 

6 A Not that I know. I am Tete Chapa. 

1 Q You are Tete Chapa and Rudolfo C' apa? 

8 A Well, the other was Tomas Chapa and he h.as been 

9 dead for a long time. 

10 ~ Ho~' did Ramiro Carrillo rells' to you as, Tete or 

11 Rudolfo? 

12 A Tete. 

13 Q Looking at page 360 of the exhibit 55, Mr. Chapa, 

14 the one that has your name as Tete Chapa, looking 

IS at H-1- ( 4), the name appearing there is Tete 

16 Chapa, is lt not? 

17 A Where is that, on what page? 

~ Q Page 360, Exhibit E-55. 

19 A ~ell, on 11-6-70, it says Tete Chapa, $20. 

~ Q And on the official form in the lower left-hand 

21 corner of that page, it appears to be Tete Chapa? 

22 A Yes,sir. 

23 Q. Was your father employed as a welder by Judge 

24 do the welding 0'1 the ranch? I 

A He 1~as employed. He hired him to go do some work. I 
Carrillo also to 

25 

--+-------------------------~ 
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Q When was that? 

2 A I don • t remember. He had two or three others, 

3 Q What was your father's name? 

4 A C. B, Chapa. 

5 MR. MITCHELL: I believe that is all. 

6 I have no further questions. 

7 THE MASTER: May Mr. Cnapa be excused? 

8 MS, LEVATINO: YeP, he may. 

9 THE MASTER: Thank you, Mr. Chapa, you 

10 are free to go back to your home and job, 

11 C9' 1 vour next witness. 

i2 MS, LEVATINO: We will call Rosa Chapa. 

13 

14 

15 ROSA CHAPA, 

16 having been duly sworn by the Court, testified 

17 as follows: 

18 

19 

20 
BY MS. LEVATINO: 

21 

U Q would you state your name, please? 

~ A Rosa Chapa. 

~ Q Where do you live? 

~ A Benavides. 
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~ How long have you lived there? 

2 r, 2J years. 

3 Q Have you lived there continuousiy for 20 years? 

4 A NJ, I moved there in 197J from Benav.!dls to -:;otulla. 

5 Q When did you return to Benavides? 

6 A 1974. 

7 ~ 1974? 

8 A Y e s 1 ma 1 am. 

9 Q Do you recall testifying b·afore the Senate in 

10 Austin a month ago? 

II A Ye s , rna ' am • 

12 Q Do you recall your testimony at that tim& as to whe 

13 you moved? 

14 MR. MITCHELL: We object to her trying 

15 to impeach her own witness. 

16 THE MJL:.>TER: The objection is overruled. 

17 MR. MITCHELL: Note our exception. 

18 Q (By Ms. Levatlno:) Do you recall your answer as 

19 of that time when I asked you when you returned 

to Benavides? 

21 A 1974. 

a Q I would like to read from page 525 of the journal--

23 

24 

2S 

MR. MITCHELL: May we have a running 

objection to the attempt to lmpeach her 

own witness? 
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THE MASTER: Yes, sir. 

2 Q When the question was asked to you, "When did you 

3 return to Benavides?" ;your answer was, 11 1973. 11 

J\ Okay. 

5 "i Are youmarried? 

6 A Yes, ma•am. 

7 Q Do you have children? 

8 A Yes. 

9 Q Who is your husband? 

10 1\ .Rudolfo, Tete, Chapa. 

II Q Where do you buy gro~aries for your personal use? 

12 MR. MITCHELL: Could we have a time 

13 reference? 

14 THE MASTER: You are entitled to it. 

15 Q Since the time you have returned to Benavides, 

16 it i:1 your testimony today it is 1974, where do you 

17 buy groceries for your own personal use? 

18 A At the Cash Store. 

~ Q During the time prior to your leaving Benavides, 

20 in other words, from up until 1970, where did you 

21 buy groceries? 

A Well, we bought them at the Cash Store and all 

23 around Benavides. 

U Q How do you pay for your groceries ~ow during the 

25 time from your return to Be~avides to the present~ 
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~ I get groceries and we pay them each month. 

2 Q During the time before you left Benavides, up until 

3 now -- pardon me -- during the time you lived in 

Benavides up until the time you left for Cotulla, 

5 how did y OLl buy your grocelie s 1 

8 A By the month. 

7 Q Have you ever received groceries, either since 

8 before you left or since you ~ave returned for 

9 your personal use that you have not paid for? 

10 A In •67. 

11 Q How many times in 'b t! 

12 A Three or four times. 

~ Q How many times other than the time in •67 have you 

14 received groceries for your own personal use which 

15 you have not paid for? 

16 A It ~las in •67. 

17 Q I am sorry? 

18 A In 167, that is all I remember, maybe •69. 

~ Q I refer you to E-55, which is in front of you. 

20 would you turn to page 393? 

n A All rignt. 

B Q Do you know any other Rosa Chapa that lives in 

Benavides? 

24 A No, ma •am. 

~ Q Do you know of any Rosa Chapas that have lived in 
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Benavides from 1970 to the present? 

2 A No, rna •am. 

3 Q You were not in Benavides in 1971, is that correct? 

4 A No, rna •am. 

5 Q I would like to refer you to the sales slip dated 

6 12-16-71 on the exhibit in front of you, E-55, 

7 page 393. 

8 MR. MITCHELL: we ~ould object to any 

9 questions as regard that on the grou~ds of 

10 hearsay. 

11 THE MAST.b.l.: It is overruled. 

12 Q (By Ms. Levatino:) Does the same Rosa Chapa appear 

13 on that slip? 

14 A Yes, rna •am. 

15 Q Dld you receive groceries on the 16th of December, 

16 1971? 

17 A No, rna ' a m • 

18 Q I will refer you to page 371 of the same exhibit. 

19 Look at the sales slip dated 12-3-?J. Does the 

20 name Rosa Chapa appear there~ 

21 A Yes. 

22 Q Did you receive groceries from the Cash Store 

23 which you did not pay for on 12-3-7·::>? 

24 A No. 

~ Q I refer you to page 368 of the same exhibit to the 
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slip dated February 11, 197-1 -- pardon me, 

2 January 15, 1971. 

3 A Yes, that is my name. 

4 Q The name Rosa Chapa appears there, did you receive 

5 groceries you did not pay for on the 15th of 

6 January, 19711 

1 A No, ma •am. 

s Q Had Judge Carrillo personal!~ given you or handed 

9 you groceries for your own personal use? 

10 A No, ma •am. 

11 Q Has any other persc.: ~iven or handed to you 

12 groceries tor your own personal use telling you 

13 they were from Judge Carillo? 

14 A No, ma •am. 

15 MS. LEVATINO: Pass the witness. 

16 

17 

18 

19 
BY MR, MITCHELL: 

20 

21 Q YJu are the wife, I believe, are you not, ot Mr. 

22 Rudol.fo Chapa? 

23 Yes. 

24 Q You previously testified in Austin tn October, 

25 1975, did you not? 
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. 1 A Yes. 

2 Q And I believe I questioned you up there as well 

3 as the same attorney for the examiner, is that 

4 correct? 

5 A Yes. 

6 Q Now, where are you from originally, are you from 

1 the Benavides area? 

8 A No, sir. 

9 Q Where are you from? 

10 A Cotulla. 

11 Q When did you and Ru~ lfo get married? 

12 A In 1965. 

13 Q And you lived in the Benavides area from •65 to 

14 '70, is that correct? 

15 A Yes. 

16 Q At which time you moved back to Cotulla? 

17 A I moved back what time? 

18 Q You and your husband moved back to Cotulla in 

19 1970? 

· 20 A 1970? 

21 

22 

23 

24 

25 

Q Well, let's start over again. You and Mr. Chapa 

were married in 1965? 

A Yes. 

Q And you moved from Cotulla to Ben~vides to be 

with your husband in Benavides? 
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A No, we were living there. I got married in 1965 

2 and he was working over there. 

3 Q You mean Cotulla? 

4 A Yes. 

s Q Prior to 1965, he was living in Cotulla? 

6 A Yes. 

7 Q Tell us how long he had been in lotulla prior 

8 to the time you all got married? 

9 A I don't know. 

w Q When did you meet him? 

11 A I met him in August, I ttmk. 

~ Q Of 19 what? 

13 A •65. We got married in oa tober. 

14 Q He was in Cotulla at the time you met him? 

15 A Yes, he was working there. I don• t know how 

16 long he had been there. 

D Q You don•t know how long he had been in Cotulla 

18 

19 

20 

prior to August, 1965, but you do know he was 

working and you were married in October, 1965, 

in Cotulla? 

21 A Yes. 

U Q How long did you continue living ln Cotulla after 

23 October? 

M A I don't remember, maybe a year. 

~ Q Is it fair to say that he moved back to Benavides 
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sometime the latter part of October, 1966, and you 

2 with him? 

3 A AboQt that time, yes. 

4 Q All right. 

5 A Because in 1967, my daughter was born and we were 

6 living there. 

7 Q Where? 

8 A In Benavides. We had alreadJ moved back. 

9 Q I thOQght you testified earlier from 1965 to 

10 you moved, then, from 1970 back to Cotulla? 

11 A Yes. 

12 Q. And. moved back to Benavides in •74, is that correct~ 

13 A '73 or '74, I don't remember. 

14 Q Well, you testified here, I believe, you moved back 

IS ln 1974, and you testified in Austin in 1973. 

16 Now, tell us, when did you move back? I mean, 

17 as a matter of fact,when did you move back, •74 or 

18 '73, and if so, tell us the month? 

19 A I 73. 

~ ~ What month? 

21 A It was December, I think it was December 24th when 

we moved back. 

~ Q Well, I had written down here that you stated on 

24 

25 

two different occasions in 1974 a~d now you say 

December, 1973? 
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A Yes, December, 1973. 

2 Q Can you now refresh your recollection and tell us 

3 your best present recollection as to when you 

4 moved back? 

5 A '73. 

6 Q As a matter of fact, when, as a matter or fact, 

7 did you move back? 

8 A '73, December 24th. 

9 Q So Mr. Chapa was not in Benavides prior _, 

10 August, 1965, at least for a period of time, am 

II I correct? 

12 A August, 165, no, we were not in Benavides. 

13 Q And he was in Benavid!s through October, 1965? 

14 A No, we got married in Benavides. We were living 

IS in Cotulla. 

~ Q And two years later, approximately, you moved to 

17 Benavides in 1967? 

18 A Yes, sir. 

19 Q And returned to Cotulla about three years later? 

20 A Yes, sir. 

21 Q And then returned to Benavides at the end of 1973, 

correct? 

23 A Yea. 

24 Q Now, you are not from the Benavider area? 

25 A No, sir. 
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And you, of course, are not telling this Court 

2 are not any Rose Chapas from Benavides or the 

3 surrounding area? 

' A I don't know them. 

5 Q There could be people in the Benavides area that 

6 are named Rose Chapa, but you are telling them 

7 you are not the Rose Chapa, as fr r as you know, 

8 in 1971, that received groce~ies from Abel 

9 Yzaguirre, is that correct? 

10 A I am not that Rose Chapa. I don't know any there. 

11 Q In 1971, you were n~~ there, were you? 

12 A No. 

13 Q So there could have been a Rose Chapa -- would you 

14 turn to page 368, and that would be H-1·(6), the 

15 lower right-hand corner? 

16 A Yes. 
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Q Are w~ lookin~ at the name on number 2 -- the 

second name on that ~rocery slip, is that the 

name we're calling Rosa Chapa? 

A Yes, that fs Rosa Chapa. 

Q Mine is illegible. 

A I can't read it. 

Q I can't eith~r. I was just wond€r{n~. it appears 

to be R-A-U or R-0-E-W, but ~rat is what we are 

referring to, the second name there, as Rosn 

Chapa, is that correct? 

A Yes, !'ir. 

0 All right, so that anyone lookin~ at the record 

can, of course, make their own conclusion and 

then on 371, this is clearly a Rosa Chapa in 371 

that received groceries under t~e welfare order 

12-1-70, ~m I correct? 

A Yes. s i.r. 

Q And at that time, as I recall your testimony, 

you all had moved back to Cotulla? 

A Yes, si.r. 

Q And there could have been a Rosa Chapa that 

lived in the area, in the Benavides area, an 

area from which you were not originally? 

A Yes. 

Q Or with whom you are not ~c1uainted that could 
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havP purchasPd thoRe grocerteA or could have 

2 recetvPd those grocerie~ under t~e welfar program 

3 of Duval County and you not know about it, am I 

4 ri~ht, Mrs. Chapa? 

5 A I don't know. 

6 Q Well, did you 

7 A I didn't knov there was another Posa Chapa there. 

8 Q WeU. you're not saying that tl>ere couldn't have 

9 bPen, you 1ust don't know of any, am I correct" 

10 A That's rlght. 

11 Q Well, you're not -- Jou're not -- do you know 

12 whether there is any Rosa Chapa from Alice, Texas? 

13 A No. 

14 Q It wouldn't be reasonable for you to, you're not 

15 from Alice, am I correct? You don't know whether 

16 there ls any Rosa Chapa from San Dieto, do you? 

17 A No. 

18 Q You are not expected to know, Mrs. Chapa, you're 

19 not from there. 

20 A No, I'm not. 

21 Q Isn't that correct? 

22 A No. 

23 Q Are there any Rosa Chapa~ that ltve down at 

24 Cotulla? 

25 A No. 
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Q Do you know any Rosa Chapa's that live at 

Cotulla? 

A No. 

Q All rt~ht, you're not s~yin~ you're the only 

uerson in the world whose n8me is RoM Chapa, are 

you? 

A I don 1 t know . 

Q Well, that fs correct you drc't know, as a 

matter of fact. 

There are really about t~ree or four lar~e 

Chaua families in the Benavides area, aren't there, 

Mrs. Chapa? 

A Yes, sir. 

Q And would you characterize those Chapa families 

as very lar~r families, to your know~dge? If you 

don't know, .iust t~ll u!'l. 

A I don't know because --

Q Are there many Chana's? 

A There are lots of Chapa's. 

Q Your husband's 

A But I don't know what Chapmbelon~ to what family. 

Q That's ri~ht. therP is your husband's line of 

Chapa's, am I correct~ Jud~e Carrillo's line of 

Chapa's and there are several other ltnes of Chapa' 

are there not? 
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A Uh-huh. 

Q And quite th~re m'l~ht b~ a Rosa Chapa line of 

Chapa'~ that is not your lin~ of Chapa's, am I 

correct? 

A Not that I know. 

Q All riP.ht, you, of cours~. hav~ had a ~ood r~la-

t'lonship with Jud~e Carrillo, hAve you not, Mrs. 

Chapa? 

A Y~R. 

Q I believe h~ assisted you all on occasion E we 

p::.evi.oinrly as you have previously noted and 

testified, am I correct? 

A That's ri~ht. 

Q Baptised one of your babies? 

A My f:fmt ~irl. 

Q And asRisted you, I beli~v~. financially and 

otherwise f"r you youn~sters after you ~ot married 

and before you £Ot married, am I correct? 

A Well he -- the county paid for the delivery of 

the baby. 

Q Well you know -- your husband mentioned that 

earli~r and the event I was talkin£ about is 

when your husband and you went to him while he 

was in the hospital in Laredo and at that time 

your second baby was about to be born and you 
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~oul~n't find a doctor to deliver ft because you 

2 didn't have the money? 

3 A No, that is not true. 

4 Q The county didn't ?ay that one, did they? 

5 A We naid for it. 

6 Q As a matter of fact, Judr,e Carrillo advanced the 

7 money, didn't he? 

8 A No. 

9 Q And called the doctor? 

10 A No. 

11 Q All ri~ht, you deny that occurred all to~ether? 

12 A He didn 1 t. 

13 Q All ri~ht. 

14 A We didn~ -- we couldn't ~et the doctor because 

15 t~e doctor that I was seein~ couldn't do the 

16 oneratfon because he didn't know how to get into 

17 there. 

18 Q I understand. 

19 A We had the money. 

20 Q You·went to him for heln and he eot a doctor that 

21 cHd that? 

U A No. Doctor Gonzalez sent me to Doctor Si~uiroa. 

23 THE MASTER: Doctor who? 

~ A Doctor Si~ufroa, hr is dead now· A td at that 

~ time Jud~e C~rrlllo was in ~he hosplt~l in Laredo 
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and w~ went to ~PP him an~ we told him about that 

and he said that was a ~nod doctor. We went to 

eee him. 

Q And you tel'!t~mony ts he had nothinp to do with 

~ett:ln~ Doctor Si.~uiroa to perform --

A No, becausP I di~n't understand what you satd 

~ that first time but now I read ;t in the book 

what you eatd, but I wasdt -

Q All rf~ht. 

A I wasn't bPcause WP didn't have the money. 

Q Your tel'!timony in Au~:in under oath was to t~e 

contrary, that is what you are sayin~? You have 

nnw read i.t in the book and you want to chan~e 

thP testimony? 

A Becaus" that fs not true. 

Q I understand. 

A Because it said wP didn't have any monPy. 

Q But you have since had an opportunity to review 

your testimony ~tven in Austin in October and on 

thE score you disapree, that is not the truth, 

that fs that he helped you financially and also 

dest~nated a doctor at the time you had to have 

a caesarian operation to delfvF>r the second 

chUd. That fs not true, that nev?r did happen? 

A I had a caesarian, yes. 
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Q But Judge Csrrtllo never did ~elo getting the 

doctor or s~eing that there was -- that the 

doctor was J)airl? 

A Well. I knew that I wa~ gang to go get the doctor, 

because Doctor Gonzalez told me to go to Doctor 

Siguiroa, 

Q And you went over there, as a mat ~r of fact. in 

t~Jud~e's car, didn't you? 

A In the Judge's car? 

Q To the doctor's office, 

A I don't remember. 

MR.MITCHELL: No furt~ questions. 

MS. LEVATINO: No further questions. 

THE MASTER: You may step down, Mrs, 

Chapa, and you are excused, thank you, very 

much. 

I suspect w~ ought to take this time 

to take our r~gular ten o'clock break. It 

is a little Parly but five minutes wouldn't 

be very useful on any witness, would it? 

MS. LEVATINO: That ts right, Your 

Honor. 

THE MASTER: WP will recess until ten 

fifteen. 

(Whereupon the hearing was i.n recess 
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from ninP fifty-fiv~ a.m. until ten fifte~n 

a.m.) 

PATRICIO GARZA, 

called a~ a witness, havtn~ b~en ftrst duly sw~rn, 

t~st.fted upon his oath through Mr. Tony Abarca. 

official court interpret~r, Nueces County, Texas. 

!!!.tl.!!!.!!Q!:! 

BY MS I LEV!!..ll!Q.: 

Q What is your namP? 

A Patricio G'arza. 

Q Where do you live? 

A Benavides. 

Q How lon~ have you lived in Benavides? 

A I'm not exact on it, but about some thirty-five 

Q Are you married? 

A Yes,sfr. 

Q What is your wife's name? 
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A Rosa S. Garza. 

Q Who do you work for? 

A Rt~ht now with Judge Carrillo. 

Q What do you do for Judge Carrillo? 

A I work on the ranch. 

Q What do you do on the ranch? 

A Look after thP cattle and mend f~ c~a. 

Q What is th~ name of the ranc~ vou work on? 

A Bor1aa. 

Q How lon~ have you worked for Jud~~ Carrillo on 

thl' ranch? 

A Well, I'm not strai~ht on it, about two years. 

Q Where did you work before you worked for Jud~e 

Carrillo? 

A With the cou~. 

Q What did you do 111.th the county? 

A Fences and on roads and all of that. 

Q Whe. do you buy food for yourself and your family 

in BPnavides? 

A At the ~rocery store in Benavid~s. 

Q Is that Mrs. Yza~uirre's Cash Sto~? 

A Yza~uirre, yes. 

Q How do you ~ay for the food that you buy? 

A By the month. 

MS. LEVATINO: May 1 approach the 
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THE MASTER: Yr~. 

A RPad lt for m~. 

Q I'm showlnr vou ExaminPr'~ Exhibit 59 which is 

a copy of somr addtn• mach•nr ts~P~. Do you 

A I do not rPmembrr. 

Q Okay, could you do you know what thrse tapes 

A I don't not umrmbrr what thry Are for. 

Q Do you reco•n1zr your st•naturr on any of thr 

A ~y not. but brine me thr bills that thPSP werP 

on, thr ori•fnals. 

Q Df.d you would you look at the tapr on the 

ftrAt oa~e labelPd H-3-(2). 

MS. LEVATINO: Would you point that 

out to him, olease. 

MR. ABARCA: Yes, 1 will • 

Q Does that look 11.kt> your si.~nature? 

A I see this one and tt is too small. 

Q Mr. Garza. when you buy ~roct>rit>~ at the Cash 

Store, when you buy food 8t Mrs. Yza~uirre's 
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store, do~u sign for --do you sfgn your name to 

2 a ~ieee of pa~er? 

3 A On the bill. 

4 Q These are those ~ror.eries for yourself? 

5 A Those are for the home. 

6 q Do you ever go to the Mrs. Yza~uirre's store 

7 and ~ick up groceries for someont other than 

8 yourself? 

9 A Now, no. 

10 Q Have you ever gone to Mrs. Yzaguirre's Cas~ 

11 Store and oi.cked u~ ~;.roceries for Jud~e Carrillo? 

12 A At first. 

13 Q Okay, when you ~icked u~ groceries for Jud~e 

Carrillo, did you sign any pa~ers? 

~ A The ticket. 

16 Q Is the tickPt or were the tickets you signed like 

17 the ones I have just shown you only smaller? 

18 A Well, I am going to tell you, they are smaller 

19 or they could be larger than this, I can't explain 

20 ft to you. 

'll Q Do they rPsemble t~e item, Examiner's Exhibit 59? 

MR. ABARCA: You mean the original 

tapes? 

24 MS. LEVATINO: Yes. 

~ A We have to see thP bills. 
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THE MASTER: Well, ~~CUSP me, is the 

~roblem that the co~y he is bein~ shown is 

reduced in size and that ts why he wants to 

se~ the bills? 

MR. MITCHELL: No. Your Honor, because 

he testified at the tim~ the ori~inals were 

introduced back in Octob~r the 7th of 75 

~recisely the same thinu when the ori~tnals 

were before him and that a~~ears on ~ag~ 512 

of the Senate records where he testified he 

did not si~n t~e tickets. 

THE MASTER: But, what I'm sayin~, he 

says these are smaller and I take it these 

are smaller than the ort~inals . 

MR. MITCHELL; Yes, but in answer to 

the Court's question, the ori~inals were 

shown to him back in October, Jud~e, and he 

said he did not --

THE MASTER: I c:bn't know about that, 

MR. MITCHELL: Itis consistent with 

what he said, 

MS. LEVATINO: Counsel, that is a 

little misleading because he did testify 

also that he did si~n those ~hich you so 

stipulated. 
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MR. MITCJ.lELL: I am sorry, I didn't 

lnt~nd to mislead thP Master. I am lookin~ 

at the answer where it says did you buy 

~roc~ries at the store and he satd no on 

,a~e 512. 

THE MASTER: But hE> Aafd today that he 

did. 

MR. MITCHELL: I i "'tended, of course, 

to cross-examine about that point. 
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Q Patricio, have you ever gotten groceries from the 

2 Cash Store which you dk'l not pay for? 

3 A I have always paid. 

4 Q Is there another Patricio Garza that you know 1n 

5 Benavides? 

6 A There is no other one. 

7 Q Is there another Patrie io Garza tf-J.a t you know in 

8 Duval County? 

9 A I can 1 t explain that to you. 

W Q Is there another Patricio Garza in Benavides? 

11 A No, there wa a one nc. .. 1d Gonzalez, but he is 

12 deceased. 

~ Q Do people call you Pat in Benavides? 

14 A Yes, sir. 

15 Q Mr. Garza, when you picked up groceries far Judge 

16 Carrillo, could you tell u~ what years you picked 

17 them up? 

U A I cannot tall you, I cannot. Well, how do you 

18 say it -- I do not remember the date. I needed 

20 orders from him for me to take the groceries from 

21 the store to the ranch. 

= Q You took the groceries you picked up to the ranch, 

is this the Borjas ranch? 

24 A It was for the Borjas ranch. 

~ Q What did you do with the groceries when they got 
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to the Borjas ranch? 

2 ~ Sometimes I would cook some food myself and some-

3 times he would go there and he "WoulD cook. 

4 Q Did you ever take any of these groceries that you 

5 picked up for Judge Carrillo to your house? 

6 A Never. 

7 MS. LEVATINO: Pass th~ witness. 

8 

9 

10 

11 
BY MR. MITCHELL: 

12 

13 Q H:>w long have you known Judge Carrillo, Mr. Garza? 

14 . A Plenty of years. 

~ Q Is he a single man? 

~ A I think it is over 20 or 25 years. 

17 Q Is he a single man or a married man? 

18 A He is single. 

W Q And has been for all the time you have known him? 

211 A Since I hlive known him, yes. 

21 Q Does he live in the city of Benavides? 

II A Yes, he lives there. 

Ia Q Does he live there and has he during the time you 

have liwd there with his parents 1~ Benav~s? 

~ A Since I have known him, he has always been at home 
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wlth hls !ather and mother. 

2 Q When he comes to the Borjas ranch, when does he 

3 come? 

A Saturda~ or Sunday. 

5 Q And you have been working for Judge Carrillo on 

6 the ranch, I believe,slnoe about 1973? 

7 A No, 163 --

a Q No, '73? 

9 A Oh, yes, that is where the two years start. 

W Q And prior to that two years, Mr. Garza, you worked 

11 f·or the county ? 

u A With the county. 

~ Q Now, since you have been working for Judge 

Carrillo, Judge Carrillo has paid you for that 

15 work, of course? 

16 A He has always paid me. 

D Q And when you were working for the county, of 

18 course, the county paid you? 

19 A The county. 

• Q And during the time you have worked for the Judge, 

21 part of your duties were cooking for the Judge and 

for the ranch hands? 

23· A Now, yes, when they were there, yes. 

24 Q So that when you would buy groceries with Judge 

25 Carrillo, those groceries would be taken to the 
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ranch and be used by you and the ranch hands? 

2 A It was for the ranch use. 

3 

4 

Q And those groceries were paid fur and charged to 

the Judge's account, as far as you know, Mr. Garza1 

s A He always paid for them. 

6 Q All right. You have been asked about some tickets 

7 in the record and let me refer to them. That 

8 would be on Exhibit Number 50. 

9 Mr. Garza, I ask this question not to embarrass 

10 you, but for the purpose of the record. 

11 A Yes. 

12 Q You are, of course, testifying through a translator? 

13 A Yes. 

u Q Because you have difficulty understanding the 

IS English language? 

~ A You see, I suppose I could speak it, but my 

17 English would run out just like my Spanish would 

18 run out. 

~ Q How about your ability to write and read English? 

m A I can badly write my name. 

fl Q Can you read and write otherwise? 

~ A Nothi~ nothing. 

D Q Now, you were asked by Mrs. Levatino, the la(}N 

24 

2S 

questioning you --

THE MASTER: Just a minute. Try your 
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best to leave out the descriptive words. 

2 MR. MITCHELL: I did on this one, Judge, 

3 but I think I can back up and do it another 

4 way. 

5 Q (By Mr. Mitchell:) Do you remember testifying 

6 in Austin when you were shown the originals of the 

7 slips on Exhibit 59? 

8 A This is on yellow or white peper, as I remember. 

9 Q That you did not sign any of those tickets? 

10 A Those tickets, I did not sign any. 

11 Q Your testimony is he. your duties on the Borjas 

12 ranch were in connecttn with taking care of the 

13 ranch and the cattle? 

14 A That is all, only that. 

15 Q And do you live on the ranch, Mr. Garza? 

16 A I used to live there, but I do not now. 

D Q How about in the year 1974? 

18 A I was there at the ranch. 

19 Q And there are homes on the ranch at which you were 

20 living at? 

21 A Yes·, thereare. 

a Q And would you have known if there was any grain 

being rais~d by Judge Carrillo in 1974? 

2'* A None. 

~ Q You know that there was no gr~in raised on the 
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Judge •s Borjas ranch in 1973 or 1974, as a matter 

2 of fact? 

3 A No, I don't remember that. 

4 Q And as a matter of fact, no grain, you know of, was 

5 raised on any of the Judge •s ranches in 1973 or 

6 1974? 

7 A No. 

8 Q Now, I understand -- strike that. 

9 During the time you worked for the county, 

10 you purchased groceries at the Cash Store and 

11 you paid those on~b • month? 

12 A My own , y e s • 

13 Q And those that were bought for the Judge's account 

14 were charged for the Judge's account and paid for 

15 by the Judge, weren't they? 

~ A I think he was paying for them, I think. 

" Q Now, after you went to work for Judge Carrillo 

18 full time, you continued to pay for your own 

19 groceries? 

20 A Yes. 

~ Q And as far as you know, those groceries bought 

for the ranch or for the Judge's use were paid for 

23. by the Judge? 

24 A He should have paid for them, because they would 

25 not have given him any more credit at the grocery 
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a tore. 

2 Q And as far as you know, they gave him credit, becau~e 

3 he was paying for them? 

4 A He was paying for them. I have known this, that if 

5 you do not pay for them this month, then the next 

6 month they won't give you any more credit. 

1 Q Did you know, during the period C"f 1974 and 1973, 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

211 

that Judge Carrillo bought g--ocerles at many other 

stores besides the Cash Store in Benavides? 

A For him, yes. 

Q And he bought from · e stores in Alice, tor 

example? 

A He would buy in Allee and Hebbronville. 

Q And how about in San Diego? 

A I don•t remember about San Diego. 

Q How about Freer? 

A Freer also, yes, 

~ And you would be with him when he would make 

purchases of groceries in Alice, Freer or 

Hebbronville? 

21 A Now that I am with him, yes. 

~ Q And that would have been for the last -- about 

two years? 

u A That is for the last two years. 

25 Q And do you remember having a conversation with 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE ... GUARANTY BANK PLAZA 
CORPU5 CHRISTl, TEXAS '78401 



2 

3 

4 

5 

6 

1 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

24 

25 

1l.ll:::l.t 

Judge Carrillo about why he was buying groceries 

in flice and not at the Cash Store and that was 

because they were charging him too much money at 

the Cash :tore, Mr. Garza? 

MS. LEVATINO: Object to that, Your 

Honor, it is irrelevant and immaterial. 

MR. MITCHELL: It is ~elevant if there 

is a locked-in deal, a> has been alleged. 

The evidence is that he was buying elsewhere 

and we submit it is a declaration on his 

state of min~ nd certainly would be 

relevant if this witness knows. 

THE MASTER: I don't see any allegation 

in one or elsewhere which alleges a 

conspiracy with the Cash Store, is that 

your understanding? 

MR. MITCHELL: No, it is not. 

THE MASTER: That is what you said. 

MR. MITCHELL: The allegation is, he 

had a conspiracy with the commissioners 

a our t to buy at the Cash ·tore and he got 

them paid for by the county. 

THE MASTER: It says up to three hundred 

dollars. 

MR. MITCHELL: That is true, and if he 
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. --
purchased it elsewhere, it would be 

2 relevant, and if he was stealing the three 

3 hundred dollars a month, Lt would not make 

.. any difference what they charged him, 

5 THE MASTER: It is diff'lcult for me to 

6 know how one man knows what is in another 

7 man's head. If Judge Carril.lo told him 

8 that, I suppose that ia admissible to show 

9 hJs state of mind, but you have not asked 

10 him that question. 

11 MR. MITe::: T,L: I will ask for a 

12 discussion and I will withdraw the previous 

13 question. 

14 THE MASTER: I overrule the objection. 

15 MR. MITCHELL: I withdrew the question, 

16 THE MASTER: All right, 

17 Q (By Mr. Mitchell:) State whether or not you had 

18 a discussion with Judge Carrtllo as to why he was 

19 purchasing groceries in Hebbronville, Freer and 

20 Alice, as op~osed to the Cash Store in Benavides? 

21 A He would go to Rio Grande dity and on the way he 

22 would buy at Hebbronville. If he went to La 

23 Gloria, he would buy atFreer. 

24 Q Did you ever have a discussion with Judge Carrillo 

25 about prices being too high at the Cash Store in 
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Benavides? 

2 A Yes, sir. 

3 Q And can you tell us when you had such -- you heard 

4 him discuss it? 

5 A Last year. 

6 Q Do you know, Mr. Garza, where the Calvin North 

7 ranch is? 

8 A Yes, sir. 

9 Q Now, I am going to hand you some exhibits that 

10 have been numbered R-26 through R-42 and ask you 

11 to pick out of tho~~ photographs the ones that 

12 have your pictures in them and hand them to 

13 the In terpre te r. 

14 A Here is mine. 

IS THE INTERPRETER: Witness indicates 

16 R-34. 

17 THE WITNESS: It is my picture. 

18 THE INTERPRETER: Witness indicates 

19 R-30. 

THE WITNE2S: This is the old man, 

21 Calvin North. 

22 THE INTERPRETER: Witness indicates 

23 R-37. 

I 
24 

25 

THE WITNESS: Those are all ot mine. 

THE MASTER: Mr. Mitchell, it it 11 
I ---lr--------------------------------r·-
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important, and I don't know that it is, 

2 but I have him in my notes as being also in 

3 R-35 and R-41. 

4 THE WITNESS: I can•t see any other 

5 picture of mine there. 

6 MR. MITCHELL: I asked him to pick out 

7 the pictures he was in. 

8 THE MAS~R: AlonPl 

9 MR. MITCHELL: Right. 

10 Q (By Mr. Mitchell:) Are you in R-35 with other 

11 people? 

12 A In this one, yes, there were others there. When thay 

13 

14 

15 

16 

were building the windmill, this was here. 

{Witness indicates the concrete tank.) And this 

(witness indicates R-34 and R-30) is the windmill 

to draw water. 

11 Q Are you also in R-41? 

u A I was,but I am not in this picture. I cannot eee 

19 myself there in this one. 

~ Q In this one? 

21 A Yes, sure, I was here on top. 

22 

23 

25 

THE INTERPRETER: Witness indicates 

Exhibit R-30. 

THE WITNESS: I could not get up into 

the trap door on ~e platform on top of the 
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windmill, so I had to hold onto the wheel to 

2 boost myself up. 

3 Q. Are you on R-30? 

4 A Yes. 

5 MR. MITCHELL: Please mark this. 

8 
{The above-mentioned document was marked 

7 
Respondent's Exhibit 49 for identification.) 

8 

9 Q Let me hand you R-49 and ask you if this is a copy 

10 of this one? 

11 A Yes, sure. 

U Q. R-49 is a bigger copy of the same picture as R-41? 

13 A It is Mr. Zertuche here. 

14 Q Do you recognize in R-41 and R-49 Judge Carrillo? 

15 A This one here, that is showing his teeth, because 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

2S 

every time he gets out in the sunshine, he would 

wear a red handkerchief and that is a red 

handkerchief he has there. 

Q Do you recognize George Zertuche, Sr.? 

A Yes, sir. 

Q In R-49 and R-41? 

A I know them, yes. 

Q D you recognize yourself in there? 

A Well, just a minute, just a minute, I cannot see 

without my glasses. 
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~t and by the hat, 

here, this one 2 

I am looking at the hat there 

it is I. I am right here. Right 

3 right here, this one right here. 

4 Q And who is that behind you, do you recognize that 

s person? 

6 A That is Coche. 

7 Q And that is a nickname for Ruben Chapa? 

8 A That is Ruben, Coche. 

9 Q And the other young man, do you recognize him as 

10 Benl to Sa ave rda? 

II A Yes. 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. MITCHELL: We would offer R-49 

which is a blown-up copy of R-41. 

THE MASTER: Admitted. 

(R-49 admitted in evidence.) 

Q (By Mr. Mitchell:) Do you know George Zertuche, 

Jr., Mr. Garza? 

A Yes, I do know him. 

Q You do know I believe you have testified you 

know George Zertuche, Sr.? 

A Yes, his father. 

Q How long have you known George Zertuche, Sr., Mr. 

Garza? 

r Well, many years I have known him. 
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Q As far as 25 or 3~ years back? 

2 A No less than that before coming to Benavl~ee, I 

3 knew him. 

4 Q What age is George Zertuche, Sr.? 

5 A He must be 62 to 61 years old. 

6 Q What aged man are you? 

7 A I am 67 now. 

8 Q And Mr. 'ertuche has a son nf:l.med George Zertuche, 

9 Jr.? 

10 A That is correct. 

11 Q And what age man .~-~ 1eorge Zertuche, Jr.? 

12 A I cannot te 11 you how old he is, but he must be abo t--

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

he is under 40 years of age. 

Q And he has a son, Hector Zertuche? 

A Hector, yes. 

Q And Arturo Zertuche? 

A That is true. 

Q And a daughter Elvira Zertuche? 

A Also, yes. 

Q Now, I will ask you, please, to go through these 

exhibits that wee previously given to you, R-26 

through R-42. 

MR. FLUSCHE: I would like to pose an 

objection to the materiality of this line of 

questioning. 
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THE MASTER: What are you going to ask 

him to do, pick out the pictures of the 

Zertuches? 

MR. MITCHELL: Yes. 

THE MASTER: Well, will it differ from 

what the other witnesses have said or done? 

MR. MITCHELL: I don•~ know. 

THE MASTER: I d0'1't see the relevancy 

of this. 

MR. MITCHELL: If these photographs are 

stipulJ!ted as 'beilflauthentic and now fully 

offered, but as the Court recalls, upon my 

or~inal offer, counsel for the examiner, 

Mr. Odam, objected to some on incomplete 

authentication, which I was inclined to agree 

with. 

Now, I want to remove any cloud 

that might attach to any of these exhibits. 

THE MASTER: But by authentication, 

what do you mean? 

MR. MITCHELL: I mean as to total and 

complete weight be given. 

THE MASTER: How does that authenticate 

them'l 

MR. MITCHELL: It identifies without any 
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doubt the authentieity. 

THE MASTER: You are not making sense 

to me at this time. It says the pictures are 

of Mr. Zertuche, but that alone does not 

identify the photograph at all except as a 

picture of Mr. Zertuche. 

MR. MITCHELL: Yes, a ~icture of him at 

the time and at the oc~asion --

THE MASTER: Let 1 s not 'I'B.Ste the time 

to have him pick out pictures. You can hand 

him the pictul~3 -- this is repetitious to 

me on a very, very minor point. The identity 

of the people seem to be clear. 

MR. MITCHELL: In fact, the allegations 

will be on Mr. North that he charged this 

man after 1970, but Mr. North died in 1968 

and this man recognized him and I am going 

to aak him when the year was. I think tt is 

critical to Article Two. 

THE MASTER: Move a little faster, 

but I don•t see that there is any point in 

him having to identify the Zertuches. 
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Q Do you, in lookin~ at thesP Exhibit R-26 throu~h 42 

2 reco~nize the occasion when the otctures were 

3 taken, Mr. Garza? 

4 A I'm not sure. 

5 Q When -- well, first of all, do you know Calvin 

6 North's J)icturt"? 

7 A There, yes. (Witness indicates Exhibit R-27.) 

8 There hE' is. 

9 Q All ri~ht. 

W A I reco~nizt" him he~ in the J)icture and I knew him 

11 J)ersonally. 

12 Q All rl~ht. and I will ask you by looking at those 

13 Exhibits, t~at is R-26 throu~h 42, if thE-y were 

14 all taken on the same day, on t~e Calvin North 

15 Ranch as you knew it? 

16 A I'm not exactiy stral~ht on it, but very close. 

17 Q Were you, in goin'- UJ) the windmill, gettin~ water 

18 

19 

21 

23 

24 

to J)Ut in that small tank that was bein~ built 

on the Calvin North Ranch that day, Mr. Garza? 

A I am ~oing to tell you the truth, only what is 

the truth, on Saturday or Sunday, I don't remember 

well, this fs when they dug thP hole. The wind-

mill was braked. he mi~ht have braked it. (Indi-

catin~ JudFe Carrillo.) BecausP it is braked 

at the to!). Then he ~ls me ~f I will go UJ) to 
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top, I will ~ive you ten dollars, if you will 

climb up to the top. 

No one wanted to climb it, because it was 

very wtndy. 

Q And what was th P purpose of c 1 imb i_ n~ up to the 

top, was :l.t to unbrake it so it would flow water? 

A So :It would pump waar. With the Jrake, it could 

not pumop watf"r. 

Q Into the tank? 

A ThP brake is down, you have to raise it up. 

Q So that the wind can ~ork the pump? 

A Make the windmill work. 

Q And is that what you ~id, Mr. Garza? 

A That is all I did. 

Q And did the water that the windmill pumped, was 

that water dirPcted to the tank? 

A WhPn the trou~h was filled, it would ~o into the 

tank. 

Q And tell us, to thP beat of your memory, what 

year you cHmbed the windmill for the ten dollars. 

A I cannot rrmembPr, it has been a lon~ time a~o. 

Q To your best pre!'lent recollP.ction, can you tell 

us when Calvin North died? 

A I cannot remembPr, but tt has not been too ton~ 

that the old man died. 
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Q Can you look at R-49 and tell us what -- where 

did that truck that is shown there in R-49, was 

it there on the day you climbed the windmill? 

A Th~re was a ~econd or third truck thE he had 

bou~ht, it is a ~reen truck that still exists in 

Benavides. 

Q So the answer to the quPst:l.on wot.id beyes? 

A Yes, yes, 

Q Csn you, by takin~ my ~lasses, tell by lookin~ at 

it, at R-49, what fs the date on that licens~? 

MR. FLUSCH~: Your Honor, I want to 

interpose an objection. 

MR.MITCHELLt I didn't finish the ques-

tion yet. 

MR. FLUscqE: We have already estab-

lished that the truck has a 65 license plate 

on it. 

THE MASTER: It is repetitive -- Mr. 

Mitchell, Mr. Mitchell. 

MR. MITCHELL: Yes, sir. 

THE MASTER: I am speaki.n~ to you. 

MR. MITCHELL: I understand. 

THE MASTER: You didn't act like it. 

It is certa1. nly repet itivf! to 1sk when Calvin 

North died, you proved that by the introductio 
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of th~ d~ath c~rtiftcate, and it is cer-

tainly proved and it is not challen~ed. 

Let's be less re~etitious. 

The picture is in evidence, I can look 

at the license ~late and see whether I can 

read it or not. 

MR. MITCHELL: Well, Your Hnnor, if I 

if th~ record is that c1Par to the court, 

I'm 1ust wastin~ everybody's time. I under-

stood th~y made an objection to the ori~inal 

offer of all of these Exhibits on the ~rounds 

they~~ not authentic, and I understood fur-

ther that the charge, or the specifications 

in the amended notice of formal procedure 

stated that all of the improvements occurred 

after 1970. I was just bein~ doubly sure 

that everybody understood that it didn't, 

it occurred about like 64. 

THE MASTER: I cannot read the license 

plate. 

MR. MITCHELL: That's the reason I was 

~o1n~ to ask him, I can't either, Jud~e. 

THE MASTER: I expect that my eyes are 

better than his. 

Q All ri.~ht •• 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE .. GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl. TEXAS 78401 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

25 
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MR. MITCHELL: Withdraw that other ~ues- I 

t i.on, then. 

Q Let me ask you thts then, Mr. Garza, do you 

recall whether the ranch on which the windmill 

was located was the one that Calvin North --

was owned by Calvin North? 

A He was the owner. 

Q Was Carlos Herrera down that dav? 

A Yes, he was. 

A Also. 

Q Benito Saaverda? 

A He was therP. 

0 Ruben Chaps? 

A Also, he was there. 

0 Arturo and Hector Zertuche? 

A They~re there. 

Q It was Geor~e Zertuche, Senior and Junior? 

A Roth of them were there. 

Q And Jurl~e Carrillo? 

A And Jurl~e Carrillo. 

Q All right. 

MR. MITCHELL: No further questions. 
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~----~-~-~---- -~~~--14~8+ 

RE - EXAMINATION 

BY MS, LEVATINO: 

Q Mr. Garza, do you remember testifying last month 

in Austin, T~xas? 

A WPll, I don't remember whet~ it was last month. 

Q But do you rP.member testifyin~ recently in Austin? 

A Oh, yes, I did p.o. 

Q Do you rf'mf'mber a la· .. er -- do you remember a 

lawyer showint you some pieces of white paper 

while you were te~tifying? 

Q Whf.te paper. 

A I don't rrmember white paper. no. The only thin~ 

that they showed mr was some papers, ~llow papers 

Hke tl,at. (Witnf'ss indicating yellow pad.) 

Q Some yellow papers. 

A You were sitting next to the other attorney. Yl'lU 

were talking to the boy in Spanish. in English, 

and the boy was telling me th{ngs in Spanish. 

Q Okay, dtd the -- wtll you --while you were testify 

in~ fn Austin, were you shown any papers, yellow, 

whfte, blue --
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A What do you m~an, bills or something like that? \ 

2 Q Adding machtn~ taprs. 

3 A Yrs. 

4 Q Okay. Do~u rem~mber what was written on those 

5 tRpes? 

6 A On those tapes. yes, my name. 

7 Q Your name? 

8 A Yes, it is there. 

9 Q Do you remember testifyin~ in Austin that you 

10 wrote --

11 MS. LEVAT: ·~: Strike that. 

12 Q Do you remember that on some of the pieces of 

13 paper where your name was written, that you wrote 

14 your name? 

15 A I don't remember. 

16 Q Do you remember when the lawyer -- when you were 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

looktn~ at the pieces of paper whether or not you 

rPco2ni~e your s{~nature on any of those pieces 

of pap~r? 

A On thos~ that were there yes, I reco~nize it. 

Q All ri~ht. 

MS. LEVATINO: Pass the witness. 

MR. MITCHELL: I have no further ques-

tions of this witness, Your Honor. 

THE MASTER: You may step down and you 
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arP ftnally Pxcu~Pd to go back to work. 

Mr. Mitchell, I rpserve the ri~ht to 

Pxpress a contrary opinion, perhaps, but I 

think it says 64 on here. 

MR. MITCqELL: It sure does, I believe 

so, Judge, it looks like 64 to me, too. 

Liz. out of fairnPss to you, here, you 

make your own 1ud~ment. 

MS. LEVATINO: I df.dn' t even 'know what 

you were talking about. 

MR. MITCHEL~..: Ri~ht here. the date. 

THE MASTER: Is this your next witness? 

MR. MITCHELL: I need to ~et my co-

counsel. I ,.1ould call him {f I miJ:?;ht be 

permitted to. May we havp permission to ~et 

Mr. Haynes, Judge Meyers? 

THE MASTER: Yes. Where is he? 

MR. MITCHELL: Next door, he is in 

the library, Jud~e. 

THE MASTER: Downstairs? 

MR. MITCHELL: Yes. 

(Discussion off the record.) 
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CLEOFUS GONZALEZ, 

2 CPcalled a~ a witness. 

3 

4 

5 
BY MS, LEVATINO: 

6 

7 Q Mr. Gon~alez, you have already te~tified in this 

8 ~roceedin~ that you ~e 8 county em~loyee durin~ 

9 the ~eriod of 1968 throu~h May of 1974. 

10 Would you state whether or not durin~ that 

11 time your county ~m~·~yment ~ncluded any res~onsi-

12 bilities for the o~yment of welfare claims by the 

13 c-ounty? 

14 A Well, not ~ayments, I j~ made out these welfare 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

orders that were ~tven to the ~eo~le that needed 

them. 

MR. MITCijELL: Pardon me, Jud~e. may 

I have ~ermission to ~et Jud~e Carrillo? 

THE MASTER: Yes, but may we ~o on 

just brtefly? 

MR, MITCHELL: I would rather not, Jud~e, 

becausP he is quittin~ at which I consider 

a very critical matter. 

THE MASTER: Jud~e Carrillo should be 

in here. 
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MR. MITCHELL: Yes, hut hP wertt aftPr 

2 Mr. Haynes. 

3 THE MASTER: Didn't Jud~e Carrillo ~o 

c Rftpr you? 

5 MR. HAYNES: Yes, Your Honor. 

6 THE MASTER: I assumed he wa s out 

7 voluntarf ly. 

8 MR. HAYNES: I ~ue~!l, hP, like I df_d, 

9 ~ot lost f_ n the mazP. I wound up in another 

10 forum and it took me a fpw minutes to find 

11 out that I was , thP wron~ forum. 

12 
(Discussion off thP record.) 

13 

lC THE MASTER: All right, ~o ahead, Ms. 

15 Levatino. 

16 MS. LEVATINO: Without Mr. Mitchell? 

17 THE MASTER: Yes. 

18 MS. LEVATINO: All right. 

19 q When did you first start filltn~ out these forms 

20 you ~aid with regard to welfare clAims? 

21 A Well, about 1968, right alon~ there. 

22 Q All rt~ht, wouJd you dPacrfbe Pxactly what the 

23 ~ror.ess was t~at you went throu~h in filling out 

24 the:c;e claims? 

~ A Well, on every first week of the month, you see, 
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thP c-ounty ~·ommi stcd oners p;athered all of these 

btlls so he can take them to San Diep;o so Mr. 

Lauro Yza~uirre would come in with these papers, 

he would come in either with these white or written 

behind some blank checks or pieces of just yellow 

like this here (indicatln~ yellow pad) that said 

please ~lve Mr. so and so some auount for ~rocer-

ies. And Mr. Yza~uirre would brin~ these slips 

her"' to me and say, "Cleofus, I need welfare 

ordl"rs for t'"tes«>" or orders that wt>re p;iven out 

by 0. P. Carrillo am; I would tell him, "Okay, 

Lauro, but you are p;oin~ to have to either walt 

or let -- or let me tell Ramfro when he comes In 

about tt and I will make th«>m out, and then I 

will call you w'"ten they are ready or either have 

Mr. Carrillo take them to you." 

So when Ramiro Canillo came ~n. I told him, 

"R11mtro, Lauro brouJ!ht this J)ieces of -paJ)er here 

that they bt>lon~ -- they were groc«>ries ~iven out 

by o. P. Carrillo" and he sai.d, "Go ahead and make 

them out." 

So I ftll«>d out these blanks here that said 

somethin~ ~out Duval County welfare deJ)artment, 

and after I m~de them, I took the~ to Ramiro's 

office and he would look over them and sip;n them 
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and ~ither get th~m back to me so I can call 

Lauro or sometimes himself, Ramiro took them back 

to the Cash Store. back himself. 

Q Now, would you ~ick up Examiner's Exhibit 55 

which is in front of you? 

A The front pa~e? What ~a~e? 

Q Turn to pa~e 380. 

A AU rt~ht. 

Q When~u say that Lauro Yza~uirre brou~ht you some 

sltps of ~anPr, would you identify which or 

tell us whether or notthose slips appear on that 

pa~e on the Exhihit? 

A YPS, ma'am, these arP. on the real bottom of the 

~·~e. on the bottom. 

Q The ones written in handwritin~? 

A Yes, ma'am. 

Q Would you tP.ll us which form or if there is a 

form on that pa~e that you filled out. 

A The onPs on the to~ part of t.t -- on that pap:e. 

Q The ones sayin~ Duval County welfare department? 

A Yes, ma'am. 

Q Can you identify the form that's in the middle 

of the pa~e? 

A Ye8, ma'am. 

Q What is that? 
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A I guess that is the one th~ store made, or 

2 
somethin~. 

3 
Q When you filled out the form that's at the top 

of the pa~e. dtd you fill it out from -- ever 
5 

fill it out --

8 
MS. LEVATINO: Pardon me, strike that. 

7 
Q When you filled out the form at the top of the 

8 
pa~e in January of 1971 until May of 74, dtd you 

9 
ever fill out the names from the invoice slips 

10 
which appear tn the middle of that page? 

11 
A Not that I remember. ma'am. 

12 
Q All ri~ht, are you familiar with the signature 

13 
of Judge Carrillo? 

u r· 
A Yes, ma 1 am. 

15 Q Tc your knowYdge, referrin~ to that same pa~e, 

18 
would that be the Judge's si~nature on those hand-

17 
written slips? 

18 
MR. MITCHELL: On what page, excuse me, 

19 
Coansel? 

20 
MS. LEVATINO: Page 380 of Exhibit E-55, 

21 ' the pa~e that we have just been looking at. 

22 
MR.MITCHELL: All right, thank you. 

23 
A Well, to my knowledge it is, ma'am, yes. 

Q You testified that you always ~ot Ramiro's 

25 
approval before you filled out the Duval County 



welfar~ form, is that correct? 

2 A Yes, ma'am. 

3 Q What did you do with the forms after you filled 

4 them out? 

5 A WPll, I have to keep one there. It was a pink 

6 ~li~ for the records of his office. I just kee~ 

7 nne thre, and the other two I jus~ staple them 

8 wf.th th; s toJ!;ether, put them to~ether and put 

9 them !n the Rame envelope that they had brought 

10 into me and then I either called Mr. Yzaguirre 

ll that they were ready 1r Mrs. Yza~uirre and they 

12 ~Jould sometimes come and pick them up or Ramiro 

13 would take them over to the store. 

14 Q All riJZht. I now ask you to turn to paJZe 408, 

15 of Examiner's Exhibit 55. 

16 A 480? 

17 Q 408. 

18 A Oh, 408, all ri~ht. 

19 Q This E:~Chibit does not contain any of the white 

20 sli~s that we referred to in the previous exhibit. 

21 Dn you know why those white slips are not in this 

22 Exhibit? 

23 MR. MITCHELL: That would be harsay, 

24 Judge. 

25 Q To your know 1 ed JZe? 
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!HE MASTER: He can testify -- no, the 

object{on i~ overruled. 

Q Answer the ~uestion. 

A Well, the Exhibit I think it is 4-1, I think 

those were not ~iven by 0. P, Carrillo, the top 

one. Are you talkln~ about that Duval County 

welfare department slips? 

.Q I'm a skin~ you i_ f you woulcl know why there would 

not be Included ln this Exhibit some of the 

lon~ white handwritten slips which you have lden-

tified to your knowL~dge were written by Jud~e 

Carrillo? 

A I couldn't tell you why, ma'am, no, ma'am. 

Q That you filled out the Duval County welfare form 

from thelle lo!ll white· slips, did you always refurn 

the lon~ white slips to either Ramlro Carrillo, 

Lauro Yza~uirre or any other person? 

A Sometimes, I kept them, you know, I was doing 

thin~s in ~uch a hurry that I for~ot to put 

them back and so I kept them with me and I put 

them back with those pink slips. I didn't 

I didn't send them over to Lauro YJ:a~uirre but 

that was just occasionally. I either forgot to 

put them back or I was doin~ so many thi.ngs at 

the same time I had to do this in o hurry, you 
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know, that haop~nri on a morning that we were 

VPry busy rloin~ somethin~ and I had to do it and 

I had 90 many things to do. 

Q Okay. referrin~ you again to the same page 408 

of Examiner's Exhibit 55, the bottom Duval County 

welfare department form contains the writin~ O.P. 

at the bottom, 0. P. at the botto~. Do you recog-

nize that at the bottom? 

A Yes, in case if somebody asks me those were 

orders -- probably if Ramiro would come to me 

and say these orders were not given by me, so 

I put tht> Cl. P. so I would know it was orders 

given by 0. P. Carrillo. 

Q Did you, from the time of January. 1971, through 

May of 1974, did you always indicate 0. P. on 

what you r.-ferr~d to as 0. P. 's orders? 

A On most of them, yes. 

Q Mr. Gonzalez, how long have you lived in Bena-

vides? 

A All my life. 

Q Are you familiar wtth most of the resident~ ln 

A Yes, ma'am. 

Q Do you know a person named Mike Ruiz? 

A Well, I h~ve known him when he was a young boy, 
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about probably fourteen or sixteen y~ars old, I 

think. 

Q Does h~ live in ~enavides now? 

A He used to a lon~ time a~o about 19 -- I don't 

recall the date, but ri~ht along I worked 

wi. tfl his daddy before I started workin~ for the 

county, in other words. 

Q Could you ~ive us a ~enera 1 Twmber of years to 

the best of your recollection that he moved? 

A Well, i.t was ri~ht after I started workin~ for 

the county. We were working to~ether for a com-

pany, I was doin~ some contracting for Coastal 

States so that should have been about 1961 --

60 or 61, right along there. 

Q Do you know any other Mike Rutz's in Benavides 

or Duval County besides the ones just referred 

to? 

A Not that I know, ma'am. There mt~ht be some 

but not that I know. 

Q Do you know a Rosa Chapa? 

A Yes, ma'am. 

Q How many Rosa Chapa's do you know in Benavides? 

A WE'll. _1ust one ma 'sm. 

Q Do you know any Rosa Chapa's f.n tlH! rest of 

Duval County? 
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A W~ll, I am not very famtl{ar with the rest of 

2 th~ towns, 1ust Benavid~s. I don't know i_ f there 

3 is another Rosa Chapa. 

4 Q Okay, do you know a Tete Chapa? 

5 A Yes, ma'am. 

6 Q How many Tete Chapa's do you know in Benavides? 

7 A Just one? 

8 Q Do you know anyone else i.n Br·Pavides that has 

9 the last name Chapa and the first name startin~ 

10 with a T? 

11 A Chapa, they used to be an old man. hts name, I 

12 think it was Tomas Chapa. but he is already 

13 deceased. I don't know how lon~ a~o, I mean 

14 Q Do you know Patrici.o Garza? 

15 A Yes, ma'am. 

16 Q How many Patricio Garza's do you know in Bena-

17 vi.des? 

18 A Only one. 

19 Q Do you know Con sue lo H i moj osa? 

20 A Yes, ma'am. 

21 Q How many Consuelo Hinojosa's do you know in 

22 

23 

24 

25 

BC"navides? 

A I think only one in Benavides. 

MS. LEVATINO: Pass the witness. 
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MR. MITCHELL: Your HJnor, may I take 

2 the w1 tness on cross for Article One? 

3 THE MASTER: Well, and that is all? 

4 MR. MITCHELL: Yes, and that is all, 

5 and with permission that Mr. Haynes will take 

6 the witness for o1her cross-examination. 

7 THE MASTER: At this time or at another 

8 time? 

9 MR. MITCHELL: At another time. 

10 THE MASTER: Sure. 

11 

12 

13 

14 
BY MR. MITCHELL: 

15 

16 Q Mr. Gonzalez, I believe -- strike that. Let me ge 

17 my time sequence straight. 

18 When did you first start having duties in 

19 connection with the welfare as administered prior 

20 to the time you went to work for Rufolfo Couling? 

21 When did you start, do you remember? 

~ A About •68, I think. 

~ Q And I believe your testimony is that th~ Yzaguirre 

24 

25 

that owned the Cash Store would call you, Lauro 

specifically, when he had chits from the welfare 
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people? 

2 A He didn•t call me. In the middle of the week, he 

3 would bring them to me on the w~lfare orders. 

4 Q Look at Examiner's Exhibit 55, page 351. The 

5 welfare order we are talking about is that form? 

6 A 351? 

7 ~ Yes, on E-55. 

8 Looking at E-55, the wel~are order we are 

9 talking about is the document printed at the top, 

10 Duval County Welfare Department? 

II A Yes. 

12 ~ He could not proceed to give out the groceries 

13 unless that form were filled in, is that correct? 

14 A I don't know, sir. 

15 Q would he tell you there was no way for him to 

16 honor the chits without the order from the welfare? 

17 A He didn't tell me nothing. 

18 Q What did he tell you? 

19 A He brought them and I said he would have to stay 

20 until Ram!ro Carrillo okayed it. 

21 Q Mr. Ramiro Carrillo had to okay this form? 

22 A Yes. 

23 Q And I believe you testified that you took this 

24 form and made it out from the slips he brought in? 

25 A Yes. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE· GUARANTY BANK PLAZA 

CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



Q And gave this form to Ramiro Carrillo to sign? 

2 A Yes. 

3 Q Mr. Lauro Yzaguirre would take that and I suppose 

4 he would have those slips with him? 

s A Yes. 

6 Q And would you get the name from the little white 

7 slips appearing on that page? 

8 A Yes. 

9 Q And you would get the amounts? 

10 A From the bills here, yes. 

11 Q From the white sllrH·? 

12 A Yes. 

13 Q And you would put that on the official Duval 

14 County form? 

15 A Yes. 

16 Q And Ramiro Carrillo would sign that form? 

17 A Yes. 

18 Q And Mr. Lauro Yzaguirre would take the white slips 

19 and fill out the grocery man's slip that appeared 

20 on the bottom of that page? 

21 A I don •t know if he did it before or after, I can't 

22 tell you that. 

~ Q Did you have anything to do with putting the 

24 

25 

package together that was presented to the 

commissioners court for payment? 
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A No, sir. 

2 Q You are not testifying Ramiro Carrillo was the one 

3 and only person in Duval County in 1971 through 

4 1975 that was authorized to authenticate the welfar 

5 slips? 

6 A No, sir. 

7 Q I believe Judge Carrillo was also authorized? 

8 A I don •t know. 

9 Q The other commissioners w~re authorized? 

10 A Yes, sir. 

II Q Now, concerning Ju-:~' Carrillo, looking back on 

12 

13 

14 

15 

page 408, I believe you testified earlier in a 

question put to you, that that particular 

official form on 408, you made a notation at the 

bottom of 0, P,? 

16 A Yes. 

17 Q And you did that to identify the form that was 

18 filled in from slips bearing o. P. •s initials? 

19 A Yes. 

~ Q And I believe you said you tried to put 0, P. on 

21 all of the ones that you filled in that were 

22 based on chits presented by 0, P.? 

23 A Yes, 

~ Q I believe I have examined all of the pages of E-55, 

25 and beginning at page 351 and going through and 
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including page 439, and there is not one other 

official form with the initial o. P. under the 

name of the issuing officer, is that correct? 

I have not checked them. 

I may not be correct, but 

THE MASTER: You are not, look on page 

1 412. 

8 MR. MITCHELL: I 1Cllld like to go through 

9 each one. 

10 THE MASTER: Let me ask him to turn to 

II page 412. 

12 Q (By Mr. Mitchell:) Yes, the Court pointed out on 

13 page 412 that there appeara to be two of them which 

14 appear to be the signature of O.P. Are they put 

IS in there by you? 

I& A Yes. 

17 Q So, the two on page 412 and the one on page 408 

18 will be three out of that group, am I correct? 

19 A Yes. 

20 MS. LEVATINO: It I may, I could read 

21 all 

22 

23 

24 

25 

of them to counsel. 

MR. MITCHELL: Yes, please. 

MS. LEVATINO: Page 416 

THE MASTER: At the very 

MS. LEVATINO: Yes, and 
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I j 407, page 399, page 375, page 376 and page 

2 I 
3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

394. 

MR, MITCHELL: Counr.el, may I request 

that if they put together these exhibits, 

and if so, is that all that were found ror 

the years 1970 to date? 

MS. LEVATINO: I will answer that. I 

don't know if they are or not. We pulled 

out a number of forms, I did not specificall 

look for the records for the o. P. designatio 

on them. I "~n•t know if there are others. 

MR. MITCHELL: Am I correct -- may I 

address this to counsel? 

THE MASTER: Yes • 

MR. MITCHELL: There are eight that 

appear here? 

1970 

1974? 

1974? 

MS. LEVATINO: Nine. 

MR. MITCHELL: Covering the years from 

through and including the last month of 

MS. LEVATINO: May, 1974. 

MR. MITCHELL: Thank you, counse 1. 

THE MASTER: What did you say about May 

MS. LEVATINO: Through May, 1974, was 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE"' GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



--..-ji!--------- ----- ---~-~~~7~+ 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 Q 

9 

10 

when Mr. Gonzalez terminated his employment. 

THE MASTER: Yes, but, of course, the 

slips go past that? 

MS. LEVATINO: Yes. 

MR. MITCHELL: That is the reason I 

took it on through December. 

THE MASTER: All right. 

(By Mr. Mitchell:) Does nine times for a period 

of time from May, 1970, until May, 1974, appear 

to 'oo about right? 

II A I didn't count the!:' 

12 Q There are nine? 

13 A Yes. 

14 Q Now, you were asked concerning -- strike that. 

15 Did you have to go before the commissioners 

16 court and explain any of those? 

17 A No, sir, I never did know that they were paid or 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

not, no, air, I didn't know that. 

Q NJW 1 also, Mr. Gonzalez, it is, of course, not 

your testimony that these were the only ones 

appearing in Exhibit Number 55, the only claims 

made ror groceries in connection with the welfare 

program in Duval County from May, 1970, to May, 

1974, there were many more, were there not? 

~ A Yes, I believe so. 
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1 . Q 

.. lA88. 

Now, do you know a Tuto Chapa? 
I• 
.! 

2 ' A Yea, elr. 

3 d 1-l Do you know Tete Chapa 7 

4 1! A Yea. 

s Q And Tete le Ruben? 

a A RJ, Rudolro. 

7 :: Q But Tuto is another Chapa 7 
II 

e 11 A Yes, but he lives in Corpus. He doesn't ltve in 
.I 

9 I' Be na vide s • 
II 

10 Q How about Toto Chapa, do you know a Toto Chapa tn 

11 

I 
12 •

1 

13 I 
I 

14 II 

IS II 
16 I 

17 1: 

~· I 
19 

20 

21 

22 

13 

25 

Benavides? 

A No. 

~ Row,also, dld you know, of course, you know Mrs. 

Lauro Yzaguirre? 

A Yes. 

Q She ls a lady that prevtusly testified here? 

A Yes. 

Q Her husband ls Lauro Yzaguirre? 

A Yes. 

Q And you know hlm? 

A Yes. 

Q Do you know Abel Yzaguirre? 

A Yes. 

Q And do you know that Mrs. Lauro Yzaguirre, sometime 

in 1970, was out of the store for about two years? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

711 ANTELOPE* GUARANTY BANK PLAZA 

CORPUS CHRISTl, TEXAS 7840' 



II 
2 I, 

1: 3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

1489 

Do you know she was out of the store because of 

an operation she had? 

A I could not tell you. 

Q D !.d you ever deal with Mrs. Lauro Yzaguirre? 

A No, sir. 

Q Have you ever been in the Cash Store during the 

period of time from 1970 to 1974~ 

A Very little, sir. 

Q When you were there, who were you dealing with? 

A Whoever was there. It didn't take but five 

mLnutes. I went t~ -e just about --well, I don't 

know how many times, but a few times, to buy a 

six-pack of beer or ice creasm. 

Q And on those occasions, would you deal with Lauro 

or Abel or Mrs.Yzaguirre? 

A When I went over there, the old man was there, I 

believe. 

Q That is Abel? 

A Yes. It would be in the afternoon mostly. 

Q And the store stayed open all the time, Monday 

through Sunday, do you know? 

A Right now? 

'<i Say in 1974? 

A I could not tell you, sir. Probably, yes, I guess 

they opened wery day. 
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Q And how late did they stay open, if you know, 

2 did they stay open past 5? 

3 A I guess they did stay past 5, I don•t know. 

4 

s 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

MR. MITCHELL: I believe I have no 

further questions of the witness on Article 

One, Judge. 

MS. LEVATINO: I hae no further 

questions. 

THE MASTER: Thank you, Mr. Gonzalez, 

you may step down. 

The: will need you further on 

other matters today. 

We will break at this time and be 

back at 12 o'clock. 

{Short recess taken.) 

THE MASTER: What do you have to take 

up at this time, Mr. Odam? 

MR. ODAM: The other day, after, or 

during the testimony of Mr. Cleofus 

Gonzalez, in view of his testimony brought 

out on cross-examination, I made mention 

that we would like to ask the Master to 

amend the pleadings. 

THE MASTER: You did. 
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23 

25 

MR. ODAM: And ;you asked me to prepare 
I 

a written trial amendment, which I have done 1 

1 to counse 1 and I will now give a copy of that 

Based on the testimony of Mr. Gonzalez 

the other day with respect to working in the 

Farm and Ranch Store, it is not my intention 

to go into what would be Article Five at 

this time, but I wantef to present the trial 

amendment. 

THE MASTER: Well, I will receive that 

at this tima :: 'd we oan discuss whether or 

not I ought to allow it to be filed at a· 

later date. 

MR, ODAM: All right, sir, fine. 

THE MASTER: I take it, Mr. Mitchell, 

there might be an objection to lt? 

MR. MITCHELL: Yes, Your Honor. 

Judge Meyers, we would like to have 

leave to file a written reply; however, out 

of fairness to the Court and to the record, 

I might suggest the objections we might have 

would be matters contained in Roman Number 

Five and have been known to counsel for the 

examiner at all times, 

THE MASTER: I believe I had rather see 
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12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Okay, sir. I would 

rather put it in writing, 

THE MASTER: I am just receiving it, 

not filing it. 

MR. MITCHELL: Fine, Judge. 

Would the Court state a deadline 

for me to file this? 

THE MASTER: Being practical, if the 

Senate does go in session Tuesday and you 

are there, T ~m not -- I mean, I am going 

to let that take its course, of course. 

MR. MITCHELL: All right. 

MR. ODAM: One other comment. Very 

briefly, with respect to the comments made 

on Monday, when we were now down to the last 

section of testimony, and I would like 

briefly to make a general comment, but it is 

on seven through twelve. 

THE MASTER: Yea, sir, 

MR. ODAM: I will not refer specifically 

by amounts, but referring generally as to 

assigned paragraph seven through twelve, 

Your H~nor, paragraph seven, eight, nine and 

ten, we think the evidence will show the 
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following: Number one, that invoices were 

billed out on an entity called Benavides 

Implement and Hardware fo .. • work not done by 

the County~ Duval. These invoices were 

then submitted to the County of Duval and 

approved by the commissioners court of Duval 

County and after that chec~s were issued to 

Benavides Implement anc'l Hardware for work, 

for equipment, for ~ervices and so forth 

that were not in fact performed by the county 

After the ch~ s were issued, with respect 

to seven, eight, nine and ten, and maybe 

including eleven and twelve, that after 

checks were issued, I believe the evidence 

will show that the g!neral manager for 

Benavides Implement and Hardware issued a 

check for the same amount to Judge o. P. 

Carrillo. Basically, what we are saying is, 

with respect to those, Judge o. P. Carrillo 

received money indirectly from the county for 

work not done and it was money taken from the 

county which he was not entitled to nor 

was the Benavides Implement and Hardware. 

We think the evidence will show where in 

number eleven an automQbile, Pontiac 
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station wagon, was given to Judge o. P. 

Carrillo incorrectly and unlawfully and 

Judge o. P. Carrillo received the gift of 

that. The payments were made by the 

Benavides Implement and Hardware. 

Finally, with respect to Paragraph 

twelve, we believe the evidence will show 

transactions happened where Judge o. P. 

Carrillo received for his own use and 

benefit, or his own property, a number of 

items, parti,.,,·,arly some Caterpillar 

tractors. These were paid forb' the 

county and charged to the county. 

I would like to call ~s our 

first witness on that Cleofus Gonzalez. 

MR. MITCHELL: In connection with the 

opening statement, in view of the fact that 

the formal articles, articles seven, eight, 

nine and ten and eleven and twelve and 

another, mention, and I direct my remake to 

seven through ten, have no mention whatsoeve 

in them, they are general charges of general 

appropriation of money, one thousand and 

eight dollars, one thousand eighteen dollars 

in them, and so forth. There is no mention 

CIIATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE. .. GUARANTY BANK PLAZA 

CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

_10 I 

II 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

- ·----~-------:Jlb'I4~9115---J· 

being made of any conspiracy and we are 

totally unprepared to proceed on the outline 

of specifications as cont:.1ined in the 

opening statement. 

There is no way in the world I 

could be prepared to meet the thrust of a 

conspiracy between Rudolfo CoQling --

THE MASTER: This is a c loam hearing, s 1 • 

You may proceed, Mr. Mitchell, but 

I thought I ought to interrupt you whEn he 

first walked • rather than let him stand 

there. 

MR. MITCHELL: Fine, Your Honor. 

In fact, Your Honor, reading 

seen, eight, nine and ten, they are in fact 

misleading, if the examiner plans to 

introduce the checks for these amounts 

payable to Benavides Implement and Hardware. 

Quite frankly, I am now put to a terrible 

choice of proceeding without waiving, and I 

have no ample notice, except this statement 

he made. Likewise, on number eleven, Judge 

Meyers, it talks about five thousand six 

hundred twenty-five ddlars wrongfully 

obtained. He mentioned that this article 
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eleven deals with a Pontiac and I must state I 

to tm court the first indication I have had, 

as defense counsel, that the examiner intends 

to go into that, was just a few minutes ago, 

and I am an agile individual and can handle 

myself very well, but it is going to be tough 

to defend on a Pontiac. 

Finally, on Article twelve, counsel 

states in his opening statement that Article 

twelve deals with the appropriation of 

tractors and _,terpillars. That article, I 

submit, is misleading and at the very outset 

of the statement of counsel, I thought he 

said twenty-five thousand, but it is nineteen 

thousand, and if you appropriate a tra~tor 

and bulldozer, then I am misled on these and 

not prepared to defend it. 

I know the Court can order me to 

proceed and I say to the Court I had no 

notice whasoever and I had none, except 

yesterday afternoon with counsel, when he and 

I tried to agree as to the authentication of 

certain documents that the Benavides 

Hardware was tied into this. 

I am not pre~ared to proceed and 
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have no nottce of anything whatsoever on 

Articles seven through twelve. 

MR. ODAM: would you like for me to 

res pond? 

THE MASTER: Yes, -- well, you need to 

respond, because the allegations are -- don•t 

go into detall that you went lnto. 

MR. ODAM: Yes, sir, I understand that, 

and articles seven, eight, nlne and ten, for 

example, that I stated generally that we 

would show h~ ~rongfully obtained the sums 

of one thousand eight and one thousand 

eighteen and so forth, so let•s talk about 

those. 

My opening statement at that time 

was that he obtained from the County of 

Duval that money. I general:W explained 

the procedure by which Judge Carrillo 

wrongfully obtained the amounts of money here 

and by all means, these are not all of them, 

but this is all we are going lnto at this 

time. so, Your Honor --

MR. MITCHELL: We ~ove to strike where 

counsel said this is by no means all but 

this is all we are going lnto. 
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MR. ODAM: I will wUhdraw that. 

Paragraphs seven through ten say 

he wrongfully Obtained the sums of certain 

amounts of money and that is what we intend 

to prove, that that amount of money was 

wrongfully obtained by the Judge 

THE MASTER: But frequ~ntly lawyers 

want to know how was it wrong. 

MR. ODAM: Yes, sir, I understand. 

THE MASTER: From the pleadings. 

MR. ODAM· Yes, sir. 

THE MASTER: And your pleading£ are 

short in that respect. 

MR. ODAM: I didn't go into detail. 

THE MASTER: I could file a pleading 

saying the Defendant wrongfully damaged my 

car and injured me and I suspect there would 

be an outcry about that pleading, don't you? 

MR. ODAM: Yes, sir, there is no questio 

about that and I agree with that. 

Just like in a criminal indictment, 

and Mr. Mitchell has referred to the criminal 

proceedings quite often, but if I am not 

mistaken, it is broad, but again, back to 

this situation, you can be specifio and I 
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they could be more specific. I could have 

set out how it took place. 

With :Espect to the comments Mr. 

Mitchell made about the Caterpillars, 

perhaps I was misleading about those. We 

state he wrongfully obtained the sums ot 

money and t~ t sum of money was applied to 

the Caterpillars. We are not saying ne 

obtained the Caterpillars and we are saying 

that he wron~f'·,lly obtained the money and 

that was applied to these Caterpillars. 

There is a distinction. We could have 

pleadings on that, as to how it was 

obtained, and we have not said he obtained 

a Caterpillar, and we have not sa14 he 

obtained a station wagon, but I am saying 

that money was used for those items. 

THE MASTER: Well, my inclination is 

to start with Mr. Gonzalez with the 

recognition that we have only 45 minutes to 

go and that as we get into it, if there 

appears to be a problem on Mr. Mitchell's 

preparation, we have a recess coming and 

that may take care of the situation. 
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MR. MITCHELL: Very good, Your Honor, 

and may I have some indication, if during 

that recess, it might be a little more 

specific, so I can be prepared? 

THE MASTER: Well, maybe I should have 

gotten into those exceptions earlier. I 

think the pleadings are pretty skimpy. I 

am not sure that if this were a case in 

district court and that exception to that 

pleading would be a good exce~on and would 

have to be su~··~ined, so you may very well 

want to plead more fully. 

If we do reconvene next week, that 

the first thing I will take up would be the 

exceptions to this pleading, so you can 

decide on your own, Mr. Odam, whether you 

think the exceptions are good or not. 

If you think they are not good, 

and think you can convince me, if I were 

you, I would not amend, but if I thought 

they stood a chance of doing so, I would 

let that govern it. 

MR. ODAM: Your Honor, this is an 

extraordinary proceeding and I don 1 t 

obviously object to the analogy to it. If 
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the pleadings were amended to plead more 

specifically, my question would be that if 

that were done, what would that do to the 
I 

timetable with respect for evidence on those,! 

would we have a period of a recess for that 

or not? 

MR. MITCHELL: Well,Your Honor, I do 

have, as the Court knows, on file objections 

that would not be cured by an amendment. 

TlE MASTER: That is a different aspect. 

MR. MIT~r~LL: All right, but I say 

that as a preamble, but I would certainly 

appreciate more specific allegations and 

anything I can get would be better than I 

have and would be pleased to have it. 

MR. ODAM: That I can understand. My 

question is, once given those pleadings, 

would Mr. Mitchell want to recess to have 

time to prepare an answer to those? 

MR. MITCHELL: Oertably, with the 

pleadings, as the Court well knows, I can 

investigate briefly the background to prepa 

an answer and meet them. I don't 1h1nk 

amending will do anything more than apprise 

me. 
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THE MASTER: It depends in part on what 

it says. 

MR. MITCHElL: True. 

THE MASTER: Let's go on with Mr. 

Gonzalez and we will wait to see what 

tomorrow holds. 
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MR, ODAM: We will call at this time 

as our first witness on Article 7, Cleofus 

Gonzalez. 

MR. MITCHELL: Your Honor, mi~ht I, 

for the ~ur~ose of the record, without 

waivtn~ and without interru~tin~ the examina-

ti.on that is to commencP at 'ln objection as 

rE'~ards any tE'S t imony the t goes beyond my 

notice, requt>st and secondly, an objectton 

to all testimony which relates to the Bene-

vtdes and Harowu ~e and Rudolfo Coulin~ on 

the ~round it is irrelevant and immaterial 

to the present posturE' of the formal and/or 

amended noticE' of formal heartn~. 

THE MASTER: I don't understand that 

last one. I understand that you are object-

tn~ to evtdence of any alleged impro~rieties 

that were not included in ~.the informal 

notice and two, the formal notice, 

MR. MITCHELL: That's ri~ht, 

THE MASTER: That the Judicial Qualifi-

cations Commission and you are taking an 

alternative position, first to the formal 

notice and Sf'condly, your l)ostti.on to the 

ftrst filed formal notice. 
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MR. MITCHELL: That's ri~ht. 

THE MASTER: What i.s the other one, 

I didn't understand. 

MR. MITCHELL: The other one is that 

I wanted to object to the testimony that is 

to be so elicited without havin~ to inter-

ru~t as it comes in between this witness 

and third persons, namely, Mr. Coulin~ and/or 

Benavides Im~lement and Hardware, which I 

anticipate he is going to get into, as 

being irrelevant and immaterial to Judge 

CarrUlo. 

THE MASTER: It might be very relevant 

and very material on these charges, but it 

might be hearsay. So what do you -· 

MR,MITCHEtt: Would you prefer me to 

object as the questions are ~ut to the wit· 

ness? I will be glad to, Judge, I just 

tht>ugh I would make an objection at the 

outset. 

THE MASTER: I would rather get into 

it a little bit and see what you are driv· 

tng at. 

MR. MITCHELL: All right. 

THE MASTER: Beceuse you 
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understand i_t. 

2 
MR. MITCHELL: All ri.~ht, Your Honor. 

3 
THE MASTER: And I don't know what thf' 

4 
evidence i.s ~oi.nR to be. 

5 
MR. MITCHELL: All riRht. 

s 
THE MASTER: Mr. GonzalE'z, have a 

1 
seat in your favorite c hlllr. please, sir. 

8 

9 

10 

11 
CLEr~us GONZALEZ, 

12 recalied as a witness: 

13 

14 

15 
BY MR, ODAM: 

18 

17 Q Would you plPase ~tate your name for the record? 

n A Cleofus GonzalPZ. 

19 Q Mr. Gonzalf'z, I bPli~>ve you testified hf're earliE'r 

20 here today, is that correct? 

21 A Yes . s i. r . 

~ ~ And you understand you are still under oath with 

23 

24 

25 

respect to thE' quPstlons that will be asked of you 

both by Mr. MitchPll and Mr. Haynf's and by myself, 

you understand that you are under oath to tell 
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thP truth? 

2 A Yes, sir. 

3 Q I belit'vf' you stated previously that you resided 

4 tn Benavides, Texas, is thAt correct? 

5 A YPs, sir. 

6 Q And how lonP- havf' you resided ther£'1 

7 A All my life. 

8 Q And is tt your t'arlier testimony that you workt'd 

9 for the Farm and Ranch Store, is that correct? 

W A WPll, I worked for the Duval County, but th~re 

11 it is farm and rsn..:' -- the f,um and ranch SUl)ply 

12 is there. 

13 Q Perhaps for the purf)oses of thf_s, we can make 

14 that clear a~ain. You were f'mployed and wf're 

15 paid by what entity? 

16 A Duval County. 

17 Q And ln 1971, by whnm were you f'mployed? 

18 A By Duval County. 

~ Q And it was your tPstimony th£' othPr day that the 

20 farm and ranch store is in the same buildin~ 

21 where the warehouse is located or on the same 

premises? 

23 A Yes, str. 

24 Q I believe it was your testimony the other day 

that you worked and were paid as a warehouseman 
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~lus you dtd duties as -- for Farm and Ranch 

2 !'ltorP? 

3 A Ye~. sir. 

4 Q Would you state for the record with respect to 

5 what we are ~oin~ into now exactly what were your 

8 duties a~atn on t~e Farm and Ranch Store -- for 

7 the Farm and Ranch Store? 

8 A Sellin~ whatever they had there. 

9 Q And what ty~e of e~uipment and supplies did they 

10 havP at the Farm and Ranch Store? 

11 A Hardware, auto ~art: paints, cattle feed, Sf'eds. 

12 Q Just a ~eneral 

13 A Yes , s i r • 

U Q JuAt a ~eneral supply store? 

15 A Yes. s t r. 

~ Q Have you ever heard of an entity called the 

17 Benavides Im~lement and Hardware Sto~ 

18 A Y E' s , s l r . 

19 MR. MITCHELL: We would object on the 

~rounds of whether he heard of it or not 

21 and that woul~ be immaterial and irrelevant 

to these ~roceedings, Your Honor. 

THE MASTER: Overruled. 

24 Q Can you state for the Court if you know where thP 

25 Benavides Implement and Hardware store is or, say, 
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was located in 1971? 

MR. MITCHELL: The same objection if 

it please th~ Court. 

THE MASTER: It is overruled. 

Q Go ahead and answer the questlon. 

A It is ri~ht th~re in the middle of town. 

Q Is the Farm and Ranch Store located on the north 

or south side of town, the F11rm and Ranch Stor.e? 

A On the east side of town, east. 

Q East side of town? 

A Yes, sir. 

Q And the Farm and Ranch Store, is it located on 

one of the side streets or is it on the main 

street? 

A On the main street, south side of main sireet. 

Q And if it is on the south side of the main street, 

and you have stated you have heard of Benavides 

Implement and Hardware, where is Benavides Imple· 

ment and Hardware located? 

A Well, about four blocks west from Farm and Ranch, 

across the street, across main street and~ross 

the railroad tracks. 

Q Now, the Benavides Implement and Hardware Store, 

were you employed at the Benavides Lmplement 

and Hardware Store in 1971? 
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A No, str. 

Q IbelitovP it fs your testimony the other day, to 

the best of your knowled~e. that the Farm and 

.Ranch Storto was owned by whom, if you could 

restate for the court? 

A It was owned by 

Q The Farm and Ranch Stor~. 

A By 0, P. Carrillo and Ramir~ Carrillo. 

MR. ODAM: I'll ask you to mark thts, 

pltoase. 

(Marktod for identification by the 

reporter as Exhibit E-60.) 

Q Mr. Gonzalez, I'll show you what the court 

reporter has marked as an Exhibit Number E-60 

and ask if you can identify th4s item. 

A I made out this ticket, sir. 

Q Now, could you state whether or not this is a 

ticket made up on the store that you were workin~ 

at at the Farm and Ranch Store? 

A YPs, sir, i.t was made out at the Farm and Ranch 

Supply. 

Q It was made at Farm and Ranch Supply? 

A Yes, sir. 

Q Is it made out for Farm and Ranch Supply? 
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A No, siT, it is made out to Duval County Precinct 

Number 3. 

Q And what is the name of the company that appeared 

at thP top of the slip? 

A Benavides Implement and Hardware Company • 

Q How can you identify the Exhibit E-60? 

A Well, you see I had this invoice re~istered there 

at the Farm and Ranch Supply for me to make out 

tickets to every ~overnment a~ency I would sell 

because they couldn't sell to them? 

Q Who could not sell to them? 

A I mean the Farm and Ranch could not sell to the 

JtOVernment a~enci.es. 

Q Why could it not sell to ~overnmental a~encies? 

A They said they couldn't because t~ey all had 

decisions in the county and somethin~ sort of 

like nepotism, that is what they told me, 

MR. MITCHELL: We would object, of 

course, it would be hearsay. 

THE MASTER : Overruled. 

MR. MITCHELL: Who they are and so 

forth. 

THE MASTER: That is unexplained in 

the record, that is correct. 

MR. ODAM: I was .1ust ~ettin~ to that, 
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Your Honor. 

2 THE MASTER: All ri~ht. 

3 Q You said, "they" said you could not sell to the 

4 county. You arP talkin~ about -- correction, you 

5 were talkin~ about the Farm and Ranch Store? 

6 A Yes, sir. 

7 Q And when you say "they" could yot• be more speci. fie 

8 as to who you are referring ~o? 

9 A Ramiro Carrillo and 0. P. Carrillo. 

W Q Who you said, as far as you know, to be thP 

11 owners of the Farm a .. d Ranch Stote? 

12 A YPs, sir. 

13 Q Now, on Exhibit E-60, could you state.where you 

14 were when you 

15 MR. MITCHELL: Strike that question. 

16 Q On Exhibit E-60, can you identify this as an 

17 

18 

19 

21 

24 

item that you personally filled out? 

A I made it out, yes. 

Q So that is your h&ndwritin~ that appe~rs on E-60? 

A Yes, sir. 

Q .How can you identify it, that it is your hand-

writin~? Is your riame on it somewhere? 

A Yes, my initials are here. C.G. 

Q Your it'litials are where it says "sold by"? 

A Yes, sir. 
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Q And that ts e.G.? 

A I mak~ ft C.G. 

Q Okay. 

MR. MITCHELL: I can't s~e where he 

is talkin~ about. 

MR. ODAM: Ri.~ht h~re tn the part 

that says "sold by~" 

MR. MITCHELL: Oh, all right. 

Q All ri~ht. And where were you when you filled 

out this E-60, if yru know? 

A At that Farm and Rancn Supply. 

Q At the Farm and Ranch Supply? 

A Yes. s tr. 

Q Now, could you explain f.or the Court why it was 

that you would fill out at the Farm and Ranch 

Supply a ticket for Benavtd~s Implement and Hard-

ware? 

MR. MITCHELL: E·xcus~ mt>, Your Honor, 

for the record I would like t6 object to 

all of t~e testimony as to Exhibit marked 

E-60 for identification on the grounds 

and to it,· I su.,pose, he will offer it, but 

on thP grounds it is hearsay tn Judge 

Carrillo and {t is, of cours~, irrelevant 

and immaterial on the present pleadin~ 
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posture of the case. It goes beyond the 

original notice and the amended notice. 

THE MASTER: Well. that obj~ction is 

overruled. 

MR. ODAM: Your Honor, for clarification, 

I would offer into evidence at this time 

E-60. 

MR. MITCHELL: Well, we ob.1 ect to E-60 

on the grounds as to Jud~e Carrillo, it is 

hearsay, Your Honor, being a transaction by 

between this man and the Benavides Implement 

and Hardware and somebody else. 

THE MASTER: Well, it has got to be 

related, ~htch, of coursP, ft is not, but 

It ~~ not hearsay, that objection is over-

ruled. 

MR. ODAM: I understand that E-60 is 

admitted in evidence. 

THE MASTER: Yes, sir, it is admitted. 

MR. MITCHELL: And, Your Honor, if we 

coulcl, with a number of these copies that 

are ori~inals, I would like to put into 

evidence. say, at the break or this after-

noon, a xerox copy of E-60 .nd a number of 

others where we hav~ originals. 
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THE MASTER: Yes, you have that permis-

ston to do that, try to make them ~ood xerox 

copies. 

MR. ODAM: Yes, sir. 

THE MASTER: Because thls is a carbon 

and tt is not easily le~tble tn itself, and 

sometimes xerox can improve 

MR •. ODAM: Yes, sii:, and for the 

benefit of the record, because of that, I 

know full well what you're referring tn. 

I intend to ~o . nto what is written on the 

documents more than what I would ordinarily 

do because of the lack of clarity. 

THE MASTER: I will permit that. 

MR. ODAM: And tt ~ets worse as we go 

down the line, the more co~ies that are 

made. 

Q (By Mr. Odam:) So, Mr. Gonzalez. I will again 

show you what is marked as E-60 and for the purpose 

of clarification, if you could read it into the 

record what you personally wrote on this Bena-

vides Implement and Hardware ticket? 

A The date and everythin~. str? 

Q Yes, where the handwritin~ is. 

THE MASTER: Anythin~ that isn't 
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printed. 

A All ri~ht. 

THE MASTER: That i.s tn your handwriting 

is what he is asking. 

A It says March 30th, 1971, Duval County Precinct 

Number 2. My initials, and then check mark where 

it says charge, contract on fencing county roads 

and haulin~. 

Q And what is the amount of money ther~? 

A One thousand eight hundred dollars. 

Q One thousanrl what? 

A I mean one thousand eight dollars. 

Q And that appears both at the top of the ticket 

and the bottom and the total? 

A YE"s, sir. 

Q Now, the last quest~on that I had asked, which 

you can go ahead and answer and I will restate 

thP question for you is, "You stated you filled 

this mt at the Farm and Ranch Store"? 

A Yes. 

Q You filled out on a Benavides Implement and 

Hardware ticket, and I will ask you why you per-

formed that s~rvice when you said you were not 

employed by Benavides Implement anJ Hardware, 

why did you do it that way? 
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A I told you that they told me, Ramiro Canillo and 

2 0, P. Carrillo, when they first br0u~ht me this 

3 invoicE' rP.~isi:B:', told mP. that I had to do this 

4 because the Farm and Ranch could not sell to 

5 these ~overnmentsl a~encies. 

6 Q You say they brou~ht you a 

7 A A big box of invoices with these three -- three 

8 

9 

10 

II 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

co~ies of this, a white, a yellow and a pink, and 

a box of some of this here (indicatin~) these 

are just white --

Q Now clon't J!et into t11.1t yet. 

MR. MITCHELL: Jud~e. may I ask s~sin 

ob_1 ect on the ~rounds of "they", I would 

like specifically to know if he is testify-

ing und~oath that JudgE> Carrillo brought 

him a box of invoices personally. 

THE MASTER: I think that is s fair 

objection. They weren't speakin~ in sterPo. 

MR. ODAM: Yes, sir, I was a~atn ~ettin~ 

into that point. 

THE MASTER: All ri~ht. 

Q Now, "'hen you say "they" I undPrstand that unles R 

people, and I am not su~gestfn~ this to be your 

RnNer, but 1ust for clarification, and unless 

people -- and you say Ramiro Carrillo and 0. P .. 
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unlPss thPy physically ~Pt up and clo :qomcth~n~ 

2 togethPr, you need to be more spPciftc AR to 

3 whom doe~ something. 

4 As best you can recqll, if one pPrson cl'd 

5 anything, I'm talkin~ about all of your test{-

6 mony, refer to that person by name, refer to that 

7 l'P.rson by name and tf you say "tl"e>y" clarify for 

8 the purpose of the Court an~ thP rPcord when 

9 you're rPfPrring to 

10 A A 11 r t ~ h t • 

11 Q Now, a~ai.n lf't mf' sL~te thP questlon why, and 

12 be spPcific about it, why did you fill this 

13 ticket out on -- and T will shorthand it to call 

14 it --

~ A Because Ramiro Carrillo told me that thf' Farm 

16 and Ranrh -- told me I couldn't sell dlrf'ct to 

17 

18 to make it out on this BPnavtdes Implement and 

19 

~ Q All rt~ht. 

21 MR. ODAM: Will yrumark this? 

22 
(Marked for identification by the 

23 
reporter as EY.hibit E-61.) 

24 

25 Q Mr. GonF-ale?., I ~d_ll sho'-1 ynu what thP court 
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T'Pl)OT't@'r ha~ now marked as Exhi.bi. t E-61 and ask 

if you can idPntffv this item. 

0 WhPn you say, "this", be sure --

A Thi~ is a statement. 

Q You're referrin~ to E-61? 

A Y~ it ts a statement that I usee to send Bena-

vldes Im~lement so Farm and ~Anch could ~et~aid. 

MR. MITCHELL: Now, we are going to 

object to that statement and move to strike 

it on the grounas that it is hearsay, Your 

Honor, and assuming that Counsel will offer 

it, tn save time, W@' will also object to 

the t~troduction of E-61 as hearsay and 

beyond thP sco~e of notice. 

THE ~STER: WPll, you have the latter 

objection standin~ but the hearsay objec• 

tion -- and it is overruled, but the hears•y 

objectinn is also overruled. 

Q Now, E-61, can you state whether or not the hand-

wrtti.n~ that a~~ears on E-61 is your handwrit-

A That is my handwriting, sir. 

Q And could you read into the recor~ what is 

written on there. not what is ~rinted by machine, 
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but what is written on there Rtartin~ st the 

top? 

A Duval County Precinct Number 3, care of Juan 

Leal, 3-30-71, invoice number 6, one thousand 

eight dollars. 

Q Is it your testimony that the one thousand 

eight dollars coincides and is t_;e same as what 

a!)pears on E-60? 

A That's correct, sir, yes. 

Q Th• these match up with each other? 

A Yes. 

Q The invoice number 6 that you wrote on E-61 

is the same 6 printed on E-60, is that ri~ht? 

A That's correct. sir. 

Q I notice that -- so this is your handwriting? 

A Yes, sir. 

MR. ODAM: We will offer int~ evidence, 

Your Honor, E-61. 

THE MASTER: Well, it has !)reviously 

been ob1ected to and those objections are 

consider~d as bein~ reurged at this time. 

MR. MITCHELL: Yes. Your Honor. 

THE MASTER: But they are overruled. 

MR. MITCHELL: Thank yru, Your Honor. 

and so that -- well, that does cover the 
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record. It Is a transaction between parties, 

2 not, of course. shown to have any connection 

3 whatsoever with Jud~e Carrillo. 

4 In other words, it {s third party trans-

5 actions between this witness and Duval 

6 County and Benavides Implement and Hardware. 

7 That is the basis for the heursay. 

8 THE MASTER: And I aqree, unless Mr. 

9 Odam can correct it, that as of this time 

10 It is not -- 1t is not tied ~ Jud~~ Carrillo 

II whatsoever, but L consider It operative 

12 fact, just like any other contract, and that 

13 is not hearsay. 

14 MR. ODAM: Your Honor, as to the objec-

15 tion of relevancy, I will come to the rete-

16 vancy of course. 

17 THE MASTER: I assume you are not 

18 MR. ODAM: Yes, ·Your Honor. E-61 is 

19 admitted into evidence? 

20 THE MAS'mR: Yes, sir. 

21 Q You filled out E-60 and E-61. Once thesP wf;!re 

22 filled out, what would you, Mr. Gonzalez, person-

23 ally do with th~sP items? 

~ A Well, it ts just like I said. I mrde out this 

25 and then I would make out t~is statement so I 
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would know that they ~ad to pay Farm and Ranch 

2 Su~~ly and I kept me, and the ocher, I sent into 

3 Rudolfo Couling. 

4 Q Now, whfch dtd you kePp? 

5 A I ke~t ~tther the white one or the yellow one. 

6 Q All riJ!;ht. 

7 A I kept both of them, I just sent them in the 

8 ptnk slip. I ke~t the white and yellow one. 

9 Q All right. So you sent both -- a copy of E-61 

10 and a co~y of E-60 to whom? 

II A To Rudolfo Coulin~. 

12 Q Both of them went to Rudolfo Coul tng? 

13 A Yes , s i r • 

14 Q A 11 right, now on E-61 --

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

24 

25 

MR. MITCHELL: Pardon me, Mr. Odam, 

I would move to strike that, It would 

likewise be a transaction on E-60 and E-61, 

it would likewise be ·a transaction between 

this witness and Rudolfo Cooling and irre-

lPvant and immaterial. 

THE MASTER: Overruled, 

MR. MITCHELL: May I have a runnin~ 

objection just to keep from interrupting 

Counsel? 

THE MASTER: You can on trrel~vant 

CHATHAM&: ASSOCIATES 
COURT FIE1='0RTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PL..AZA 
CORPUS Cl'tRIST.I, TEXAS 78401 



2 

3 

s 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

23 

24 

25 

1512 

and i.mmateri11l. 

MR. MITCHELL: I'll be glad to rlo tt, 

Jud~f·, I just thought i.t might fadli.tatE' 

moving throu~~ this --

THE MASTER: But the thing is thE-re 

may be some hearsay in here to which I ~ld 

want to sustain the objection and it might 

slip by me -- no, you mqy have that stand-

in~~: obj PC t ton. I will ju~t interrunt if I 

think it i.s hearsay. 

MR. MITCHEL~: Thank you, Judge. 

Q Mr. Gonzalez. I ,;how you back the original copy 

of E-61 and at the top of the sheet, can you 

Rtate what is printed on E-61 -- by a machine 

and not by you? 

A Here? 

Q That's correct. 

A That is Benavides, Texas, 78341. It is hlrdware, 

paint, Whirlpool appliances, and then statement. 

Q All ri!!:ht, with respect to that, that is at the 

top of the pap~r. i.s that corrPct? 

A YPs, sir. 

Q Now, is that the way it was -- is that thf> way 

it was printed up or was there somet~i.ng that 

would appear ordinarily above it? 
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A It has been cut, somebody cut the top of it. 

2 Q And dJ you know what it stated before it w8s cut 

3 off? 

4 A Farm and Ranch Supply. 

s Q It stated Farm and Ranch Supply? 

6 A Yes, str. 

7 Q Now, it says Duval County --

8 THE MASTER: I'm s·Jrry, I don't knm" 

9 what Exhibit you are talking ah out. 

10 MR. ODAM: E-61, si.r. 

11 THE MASTt.~- All right. 

12 MR. ODAM: What is missing at the 

13 top of E-61, ts Farm and Ranch Supply. 

14 THE MASTER: All rtght. 

IS MR. MITCHELL: Pardon me, Your Honor, 

16 may I ask him one question on voir dfre? 

17 

18 

19 

20 VOIR DIRE EXAMINATION 

21 

BY MR. MITCHELL: 
22 

23 Q Mr. Gonzalez, did you know as a mstter of personal 

24 

25 

lmwledgE' that E-61 df.d hav{' Farm aT'!.d Ranch at the 

top of it at the timE' that you fillPd it in 9 
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A Yt'!s, sir. 

2 Q All ri~ht, and you do not~ow who cut lt off? 

3 A No, sir. 

4 Q All ri~ht. 

5 MR. MITCHELL: Thank you, Your Honor. 

6 

7 

8 

9 EXAMINATION CONTINUED 

10 

BY llofit. ODAM: 
11 

12 Q Now, with rPspect to both E-61 and E-60, it says 

13 Duval County Precinct 2. 

14 A Yes, str. 

15 0 In care of Juan Leal. Can yru i.denttfy. if you 

16 know, who Mr. Juan Leal is? 

17 A HP i.s the county commisstoner for Precinct 2. 

D Q All ri~ht. Can you pleas~ state why it was that 

19 it was made out to the county preci_nct number 2'{ 

MR. ODAM: Strike that questton. 

21 Q LP.t me ask you thts, is Benavides in Precinct 

23 

24 

25 

Number 2? 

A No, si.r. 

Q Is Duval County divided up into PrPrincts? 

A Yes, sir. 
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Q And B~navtd~s fg not in PrP~inct Numh~r 2? 

A No, sf r. 

MR. MITCHELL: W~ 1o1ould ob1~ct to eny 

furth~r t~stfmony as to Juan Leal on the 

~rounds WP are not char~~d with any consptr-

• acy with Juan Leal at all and it ~oes 1o1ay 

' beyond t~P notfce in thP fo~mal or the 

• ori~inal notice, Your H~nor. 

9 THE MASTER: You are undertakin~ to 

10 ~rove a conspiracy with Juan Leal? 

II MR. ODAM: ~o. tdr. 

12 THE MASTER: All r:f~ht. the ob1ectton 

13 is overru 1 ed. 

14 MR. MITCHELL: Then, Your Honor, ,.e 

15 move to strike it on thP ~rounds it fs 

16 trrelPvant and Immaterial to this proce-

17 dure. 

II THE MASTER: That ts ovPrruled, but 

II you have that standln~ ob,ect:fon. 

Z Q Now, why did you -- if Benavides, Texas, ls 

II not in Precinct Number 2, and I bPl {eve lt f.s 

vour earliPr testimony tt ts in PrPcinct Number 3, 

IS of which Ramlro Carrillo waR the commissioner? 

14 A YeA, sir. 

E Q Can you explain why, if you ~now, why you would 
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put Precinct Number 2 as Opposed to Precinct 

Number 3 if --

A Because I was ~nstructed to do it since thi~ 

invoice was by Ramtro Carrillo, he told me to 

make a ticket for a thousand dollars or a thousand 

and eight dollars or just a thousand dollars 

something, just don't make it e~en, 

I told him, what do I w~ite on it, and he 

said, "Just write anythinR, rental of equiprrent, 

rent tractor or haulin~ caliche, or building 

fences, wri.te anythin~ you want to." I just 

went ahead with whatever came up to my mind. 

MR. MITCHELL: Excuse me, Your Honor, 

may I ask the witness -- I wbuld like to 

know who he is talking about. 

THE MASTER: He said Ramiro Carrillo. 

MR, MITCHELL: Thank you, Judge Meyers. 

It would be hearsay as to Judge 0. P. 

Carrillo. 

THE MASTER: I take it it is not 
f ' 

offered, let's see, let's examine that, 

Mr. Odam, 

MR, FLUSCHE: It is not offered for 

proving the truthfulness of th~ statement. 

MR. MITCHELL: Nc~· wait a minute, Judge. 
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THE MASTER: I will overrule the hEar-

say ob_iection. 

Q {By Mr. Odam:) N~. Mr. Gonzale?., again we're 

staying ri~ht now on E-61, and E-60. Referrin~ 

s~ec4ffcally to E-61 -- correction, I'm sorry, 

E-60. for soeciflc reference to the Question J 

will ask you: Can you state aga.n for the record 

what is stated as bein~ the rl 0 scri~tlon of what-

ever was done? 

A It is contract on fencin~ amroads anrl hauling. 

Q Contract on fencin~ and roads and hauling? 

A Yes. 

Q Now, can you state, if you know, who did tht' 

fencin~ that is referred to on the ticket. 

A No, sir. 

Q You don't know? 

A No, ~d.r. 

Q ~o your personal knowled~e. was there fencinf. 

in fact done as stated on this ticket? 

A No, sir. 

Q Well, it says it is for fencing and roads and 

haultn~. what hauling were you char~ing Precinct 

Number 2 for? 

A Since he told me iust to write -- ~amiro CArrillo 

told me to write just any~hing that comes to 
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your mfnd, lfke fPncln2 or haultn~ ra\tc~P ~r 

tractor, maktn2 caliche. 

Q Was it your --

MR. MITCiiELL: We move to strik£> thl!lt, 

of course, as hearsay as to t~is witness. 

Jud!le. 

THE MASTER: That h o .. erruled. 

Q And is it your t£>stimony th~c there was not, in 

fact, haul'n2 don£>? 

A No. becausr I made this -- this p~rt hPr£>, I 

made it out on my own. 

Q So you just is it your testimony you 1u~t 

made up somethfn~? 

A Yes, sir. 

Q Does i.t -- if you know, a~ain, thls is made uo 

on Renavid£>s Implement and Hardware. does Bena-

vtdt>s Implemen·t and Hardwart> have nersonnt>l to 

do fenctnp:? 

A No. sir. 

Q Dot>s Bt>navides Implement and Hardware, to the 

best of your knowled2e, havP 

THE MASTER: Now, you're aski.n2 present 

tense questtons, 

MR. OD.AM: I am sorry. 

MR. MITCHELL: A..-,d, of course, questio~H~ 
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of an Pntity that ar~ not a party to this 

2 suit and which he was not working for. w~ 

3 move that Is h~arsay and no personal knowl-

5 THE MASTER: You have not shown p~rsonal 

6 knowledg~. 

7 MR. ODAM: L~t me r~st1.ce the question. 

8 Q Let me restate back again, tn the date, what is 

9 the date r~f~rrerl to on here? 

10 A March the 30th. 

11 Q Of what year? 

12 A 1971. 

13 Q 1971. Do you have personal knowledge as to 

a· whether or not Benavides Implement and Hardware 

15 had trucks for hauling that is referred to on 

16 this tick~t. that they w~re billing the county? 

~ A Well, no, not that I know of, sir. 

18 Q But you stated thatyou didn't work for B~navides 

19 Implement and Hardware? 

20 A No, sir, I d i.dn' t work for them. 

21 Q And it was your testimony in 1971, and again, if 

you know, whether or not they had personnel to 

23 do the fencing that was being charged to the 

24 county, If you know. 

25 A F.otrm an~ RAnch? 
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No, sfr, I d~n't know. 
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Q Mr. Gonzalez, if you know, once these tickets 

2 were filled out, E-60 and E-61, do you know 

3 whether or not these tickets ware ever sent to 

4 the county for this, for which the contract was 

5 made out? If these tickets, if you know, ever go 

6 to the county for payment? 

7 A I can •t say, I sent them to Rudolfo Couling. 

8 Q All right, sir. For the purpose of this --

9 

10 

ll 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. ODAM: I WJUld like at this time, 

Your Honor, to go into Article eight with 

respect to tJi_ same items since we have this 

witness on. 

THE MASTER: Yes, I don't think we are 

going to finish with Mr. Gonzalez today, I 

take it your follow-up witness is Mr. 

Couling? 

MR. ODAM: Yes, sir. 

THE MASTER: I think you can do that wi 

each count. 

MR. ODAM: Seven and eight? 

THE MASTER: Yes, and get finished 

with this witness. 

MR. ODAM: I would like to take him 

through all of them. 

THE MASTER: That is fine. That is 
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what I wo~ld like for yo~ to do as well, 

2 MR. ODAM: Then 1 Mr. Gonzalez can get 

3 on with his b~siness. 

4 THE MASTER: I agree with that. 

5 MR. ODAM: Okay, Yo~r Honor, 

6 Q (By Mr. 0dam:) Mr. Gonzalez, I refer you at this 

7 time --

8 MR. ODAM: Mark t.r.ese as Exhibits 62 

9 and 63. 

10 

(The above-mentioned documents were 
11 

12 
marked E-62 and 63 for identifieation.) 

13 Q I refer you to E-62 and to E-63. E-63, we will 

14 take up first 1 that is what I will refer to. 

15 A Uh-huh. 

16 Q First of all, if yo~ could 1 state whether or not 

17 the item1 E-63 1 was or was not filled out by you? 

18 A It was by me. 

~ Q H~w do you know that? 

20 A It is my handwriting and these are my initials 

21 here. 

~ Q Where is it identified with your initials on it? 

a A On sold by. 

u Q And that. is a e.G.? 

z A Yes. 
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Q And you personally filled out this title? 

2 A Yes. 

3 MR. ODAM: We offer in evidence 

4 Exhibit E-63. 

5 MR. MITCHELL: Hearsay and beyond the 

6 scope, Judge. 

7 THE MASTER: If you w~nt, we are 

8 proceeding in the same path, it appears, 

9 as we proceeded on Number 60 and 61, so 

10 I will give you every objection you have 

11 there. 

12 MR. MITCHELL: Thank you, Judge V1eyers. 

13 THE MASTER: E-63 is admitted. 

14 
(Examiner's Exhibit 63 was admitted 

15 
in ev ide nee. ) 

16 

17 Q (By Mr. Odam:) Now, referring to E-63, admitted 

18 into evidence, could you first describe what E-63 

19 is? 

~ A It is an invoice made to Duval County in care of 

21 Juan Leal, Jr. 

22 Q What statement is it on? 

23 A Benavides Implement and Hardware. 

~ Q Is it similar to E-60? 

25 A Yes. 
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Q Is this ~our handwriting? 

2 A Yes. 

3 Q And for the purpose of the record, so we have it 

4 straight, could you read what is handwritten out? 

5 A June 30th, 1971, Duval County, care of Mr. Juan 

6 

7 

8 

Leal, Jr., sold by me, c.a., and it is charged -­

it is rental equipment and contract hauling for 

caliche, county roads. 

9 Q What is the amount of money? 

w A One thousand eighteen dollars sixty-five cents. 

11 Q Now, I show you wh<~ .. has been marked as E-62 and 

12 ask ~ou if you can identify this? 

13 A That is the statement I sent to Mr. Couling so 

14 

15 Q 

16 

17 A 

18 

19 

. 20 

21 

24 

25 

Farm and Ranch would be paid. 

. Now, E-62, is this your handwriting on it as you 

iden t1:fied on E-61? 

Yes, sir, 

MR. ODAM: I offer in evidence E-62, 

MR. MITCHELL: Same objection, Your 

Honor • 

THE MASTER: Overruled and it is 

admitted. 

(Examiner's Exhibit 62 was admitted 

into evidence.) 
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Q Now, ~or the purpose ~the record, Mr. Gonzalez, 

2 if you could read what is handwrUten on E-62? 

3 A Benavides Implement and Hardware Company. 

4 Q Let me stop you right there. What is this item 

5 torn off as it was in E-61? 

6 A Yes. 

7 Q You w~e that on there? 

e A Yes. I don •t know why I did it. 

9 Q But the same thing with this, it is your testimony 

10 that is the same as on E-62, it is what was had 

11 been above and it should have been Farm and 

12 Ranch Store? 

13 A Yes. 

~ Q All right. Go ahead and read it. 

15 A June 30th. That is when I sent the statement 

16 invoice, Number 109, amount One thousand eighteen 

17 dollars sixty-five cents. 

n Q Now, E-62, is it -- does it go with E-63? 

19 In other words, one thousand eighteen sixty-five 

20 cents? 

21 A Yes. 

~ Q And on E-62, I take it invoice 109 is invoice 109 

23 on E-63'/ 

24 A Yes, sir. 

~ Q I will ask you, with respect to the description that 
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1 I appears on E-63, where it says work performed or i 
2 1 description, rental equipment, to the best of' your 

3 personal knowledge, did Benavides Hardware and 

4 Implement do anything for Duval Count7 on or about 

s June 30, 1971? 

6 MR, MITCHELL: I object as hearsay, 

7 THE MASTER: Over~uled. 

8 THE WITNESS: I don't know, sir, I made 

9 that statement. 

10 Q Y::>u cannot say whether the equipment was rented or 

11 not? 

12 A No, sir, 

~ Q You were told to write that on there? 

14 A Yes. 

15 Q And the same with respect to hauling caliche? 

16 A Yes, I made it up myself'. 

11 Q It is your testimony you wrote on there yourself 

18 what was done? 

~ A Yes~ sir. 

~ Q You just made it up? 

21 A well, it is just like what Ramiro Carr'Ulo told me 

22 to do, 

a Q Just make up something? 

24 A Yes, sir. 

~ Q How'did you come up with the figure of one thousand 
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eighteen dollars sixty-five cents? 

2 A He told me not to make 1t an even amount. He said 

3 make it nine hundred something or whatever, but he 

4 didn't want to DBke 1t a thousand. 

s Q So yo11 .:Just made up a figure? 

6 A Yes, s1r. 

7 Q It could have been a thousand nine teen or a 

8 thousand and two? 

s A Yes. 

11;1 Q Just as long as it was not a thousand even? 

11 A Yes. 

12 Q Now, atter E-63, and the statement E-6a, once 

13 

14 

these were made up, what did you do with these 

two copies I have here in my hand? 

15 A I sent them to Rudolto Couling. 

16 Q At the Benavides Implement and Hardware? 

17 A Yes, sir. 

18 

19 

20 

21 

22 

24 

25 

MR. ODAM: Your Honor, at this time, 

we would take up paragraph nine. 

THE MASTER: How many more do you have? 

MR. ODAM: As I Deall, I know_at least 

nine and ten and a part in eleven, but there 

are some more. Definitely nine and ten. 

THE MASTER: And I ta.ke it there would 

be some cross-examination? 
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2 

3 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. MITCHELL: Yes, Judge, if I can I 

I 

inform ny self be tween now and that t 1me, yes ·I 
Excuse me, Your Honor, I didn't 

mean to make light about it. 

THJ; MASTER: If we could possibly get 

through, I would like to do so, but I don•t 

believe we can and I bdlieve in light of the 

objection on preparation that we ought not 

to try. 

Do you want to try to push on? 

MR. ODAM: I could push on on direct, 

Your Honor, but I would have to agree with 

the Court. I don't know if Mr. Mitchell 

well, I ~ill make no comment on that. 

I will go forward. I think Mr. Mitchell will 

be prepared to ask these questions about 

these items and I think we can go ahead on 

the cross today. He probably has a lengthy 

cr':>sa-exa,nination and I can go ahead with the 

direct ancl if he wants to go to the cross 

today, thH t is fine with me, I can push on. 

THE ~~STER: But, in a practical matter, 

there is r.o way of finishing with Mr. 

Gonzalez today? 

MR. CDAM: With direct, I could. 
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9 

10 

11 

12 

13 

14 

IS 

18 
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II 

,I .!I 
I 
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II 

II 

13 

14 

IS 

---------------

THE MASTER: Well, can you come back, 

tr. Gonzalez? 

THE WITNESS: Thia afternoon? 

THE MASTER: No, I don•t know when, 

t1at ls the problem. 

Where will you go after today? 

15~ I 

't'HE WITI£ SS: I have to go into Federal 

CJurt here tomorrow. 

"HE MASTER: Well, ln that caae, it 

d 1esn•t matter, then, I was trying to save 

Y• u some tlme, but I can •t do anything .:~bout 

tl at, so we will lt~;, in :recess subJect to 
J . ' ; . 

r£ call. 

(Whereupol4~t"'t!h."i~-•~t4FfB was in receas 

tr>a 1 o'clock p.m. Bovember 13, 1975, until 

a .!me period to be determined at a later 

daie.) 
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